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„Protechnica'ifl“
Bilanţ, perspective, 

îndatoriri
Preocuparea permanentă a sindica

telor din judeţul nostru pentru pro
paganda tehnică se dovedeşte tot mal 
mult a fi unul din principalii factori, 
nu numai de ridicare a pregătirii pro
fesionale, de stimulare a acesteia, dar 
şi de promovare şi introducere a nou
lui în cele mai diverse locuri de mun
că.

Activitatea de propagandă tehnică 
desfăşurată pînă în prezent a ajuns 
într-un stadiu care, pe baza expe
rienţei acumulate, ne permite desprin
derea unor concluzii pe care le vom 
relata succint în cele ce urmează.

Strîns corelată cu cerinţele activi
tăţii economice, Informarea tehnică- 
profesională a căpătat în acest an un 
caracter mai sistematic, şi-a lărgit 
cîmpul de acţiune, sensibilizîndu-şi 
totodată, receptorii faţă de modifi
cările structurale, care survin tot mai 
des în procesul muncii.

Majoritatea comitetelor sindicatelor, 
şi-au îndeplinit sarcinile ce le-au re
venit pe această linie cu mult simţ 
de răspundere, preocupîndu-se mereu 
pentru o diversificare în conţinut şi 
form> a acesteia, corespunzătoare di
versificării producţiei, gradului dife
rit de pregătire şi multitudinii preo
cupărilor salariaţilor. In judeţul nos
tru, din programul manifestărilor pre
văzute pentru anul 1970, întocmit pe 
baza consultărilor şl investigaţiilor 
făcute în rindul muncitorilor, ingi
nerilor şi tehnicienilor, au fost orga
nizate pînă tn prezent peste 400 de 
comunicări ştiinţifico-tehnice, dezba
teri, consfătuiri, mese rotunde, schim
buri de experienţă, conferinţe etc.

Tematica acestora a fost orientată 
In principal spre organizarea supe
rioară a producţiei şi a muncii, re
ducerea consumurilor specifice, creş
terea nivelului calitativ al produse
lor, sprijinirea mişcării de invenţii, 
inovaţii, raţionalizări precum şi spre 
informarea oamenilor muncii cu cele 
mai noi cuceriri ale ştiinţei şi teh
nicii contemporane.

In acest context trebuie să subli
niem ca acţiuni valoroase simpozio
nul „Folosirea sistemului de toleran
ţă I.S.O.“ in ramura construcţii de 
maşini; schimbul de experienţă: „îm
bunătăţirea muncii inovatorilor pen
tru dezvoltarea mişcării de invenţii, 
inovaţii şi raţionalizări"; consfătuirea 
tehnico-organizatorică avînd ca temă: 
„Construcţiile c iv ili^  industriale, co
laborarea între constructori şi insta
latori pentru încadrarea în consumu
rile specifice" — desfăşurate in mu
nicipiul Sibiu.

Da Mediaş, se cuvine să subliniem 
rezultatele frumoase obţinute de uzi
na „Automecanica" pe linia econo
misirii de metal, acţiune susţinută cu 
multă pricepere de către propaganda 
tehnică. In acest sens chiar la nive
lul municipiului s-a organizat o con
sfătuire în care, prin generalizarea 
experienţei căpătate de uzina respec
tivă, şi celelalte întreprinderi au fost 
în măsură să-şi orienteze mai bine 
eforturile în scopul finalizării obiec
tivelor cuprinse In calendarul „Pro- 
technica ’70“.

De altfel trebuie amintită aici preo
cuparea permanentă a Biroului exe
cutiv al Consiliului municipal al sin
dicatelor din Mediaş pentru buna des
făşurare a acţiunilor din calendar. 
Concepută ca instrument de lucru, 
expoziţia de invenţii, inovaţii, raţio
nalizări, organizată de Consiliul ju
deţean al sindicatelor a prilejuit un 
furtunos schimb de experienţă între 
cercurile inovatorilor, fiind, în ace
laşi timp, un puternic mijloc d e. e- 
mulaţie in creaţia tehnică din între
prinderile judeţului. Dezbaterile care 
au avut loc cu această ocazie au scos 
în evidenţă multiplele posibilităţi de 
aplicare a unor inovaţii în diverse 
întreprinderi, evitarea dispersării in
teligenţei tehnice şi, în acelaşi timp, 
sporirea eficienţei economice a cer
cetărilor.

Urmărind asigurarea unui conţinut 
adecvat al propagandei tehnice, bi
rourile executive ale consiliilor ju
deţean, municipale şi orăşeneşti ale 
sindicatelor au dat atenţia cuvenită 
îndrumării metodologice a celor .care 

I sínt chemaţi să organizeze şi să fi- 
; nalizeze obiectivele „PrOtechnicii ’70“. 
Spre exemplu, în municipiul Sibiu a 
avut Ioc o consfătuire pe tema „Mo
dalităţi şi forme de organizare a pro
pagandei tehnice. Comisia inginerilor 
şi tehnicienilor de la U.P.A.S. a lansat 
chemarea „Fiecare inginer şi tehni
cian să rezolve într-un an v cel puţin 
o temă tehnico-ştiinţifică“.

Recent a apărut Buletinul de infor
mare „Protechnica ’70“ şi nr. 1 al 
Buletinului de invenţii şi inovaţii. Ce
le două buletine vin să completeze 
calendarul acţiunilor de propagandă 
tehnică, urmînd a deveni prezenţe 
permanente în cadrul viitoarelor ac
ţiuni ale „Protechnicii"

(Continuare in pag s il-aj
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membru în Biroul executiv al 
Consiliului judeţean al sindicate

lor Sibiu

Printre artizanii sibieni
Ne-am deprins să spunem despre 

acele lucruri, oblecle de podoabă, 
de uz comun sau personal, care În
trunesc calităţi estetice superioare 
c i „sínt lucrate cu multă artă“. Ne 
î ricin fd ochiul şl inima, răscolind as
piraţii ancestrale ale omului pentru 
irumos. Am avut cu zile In urmă 
plăcutul prilej să poposim la locul 
de confluenţă a utilului cu frumo
sul, printre oamenii din oraşul nos
tru care produc cu rară măiestrie 
obiecte de artizanat.

Secţia de prelucrare a sticlei a 
cooperativei meşteşugăreşti „Munca 
manuală', in ţaţa cuptoarelor în
cinse sticlarii artizani sutlau In 
„flautele" lor fermecate, Închipuind 
In clteva Isecunde obiecte cu lorme 
din cele mai neaşteptate: căni, va
ze, scrumiere ele, Pasta de sticlă, 
Îmbinată cu acizii diieritelor metale, 
coaptă apoi lntr-un cuptor special 
lua culori vii, rivalizlnd cu rubinul, 
topáiul, smaraldul, o Întreagă gamă 
cromatică.

Însoţitorul nostru, Crainic Iosif, 
absolvent al Institutului de arte 
plastice, unul din inspiratorii mo
delelor de vase, ne prezintă pe fău
ritorii minunatelor bijuterii de sti
clă. Prima cunoştinţă. Fekete Ludo- 
vik, şeiul de echipă, ne spune că 
lucrează ca sticlar de aproape 20 de 
ani. Meseria şi-a lnsuşit-o ca elev 
al unei şcoli profesionale din Me
diaş, ca apoi de aproape zece ani 
să lucreze la „Munca manuală“. No re
latează cu îndreptăţită mîndrie des
pre succesul repurtat la o expoziţie 
la Bucureşti, unde obiectele create 
de el şi colegii săi au obţinut pre
miul întii.

In cadrul aceleiaşi unităţi se afir
mă datorită priceperii şi pasiunii 
lor şi alţi sticlari ca: Aiemie Con- 
ttantin, Torday Iuliu şi Mureşan 
Fugen. Ptodusele obţinute aici sínt 
exportate şi apreciate în nouă ţări, 
printre care Japonia, Canada, Aus
tria, Israel, Anglia.

*
tn aceeaşi zi am iosl oaspeţii ir

rt ei alte secţiiţ cea d» artizanat In

lemn. Şi aici ne-au îneîntat obiec
tele realizate de colectivul de tîm- 
plart, strungari, pictori — adevărate 
bibelouri pentru căminele noastre: 
casete, ploşti, cuiere sculptate, icoa
ne pe sticlă. Acestea din urmă slnt 
lucrate de pictoriţa Toith Altraut, 
care lulnd drept modele vechile i- 
coane ale unor şcoli de pictură ne 
sticlă de la noi din ţară, reuşeşte 
să obţină Intr-o manieră personală 
exemplare ce amintesc de meşte
şugul vestiţilor iconari din trecut. 
Nu putem omite nici numele altor 
meşteri de aici, ca: Schuster Ger
trude, specialistă In pirogravură, 
Theil Margareta, Cristea Aurica, pic
toriţe, Groisbeik Edwin, Gross Ri
chard, Léilner Emil şl alţii. Merită 
arătat că produsele acestei unităţi 
se bucură de o bună afidienţă pe 
piaţa străină, îndeosebi în Austria, 
Italia, Canada, Olanda.

Ii. GHEORGHIU

Ing. stagiar Vasile Nemeş din atelierul construcţii metalice de la 
I.P.R.A.N. Sibiu, alături de Vasile Prăvaru, şeful atelierului, în

faţa planşetei

Urgente în agricultură:
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Terminarea recoltării 
culturilor tîrzii ş i  
insăminţării griului

Din datele centralizate la Di
recţia agricolă judeţeană rezultă 
că la data de 26 octombrie a.c. 
în cooperativele agricole de pro
ducţie mai erau de strîns sfecla 
de zahăr şi porumbul pentru boa
be de pe mari suprafeţe. Dacă la 
cultura de cartofi se recoltau tu
berculii de pe ultimele 200 ha, la 
sfecla de zahăr se mai aflau ne
recoltate 889 ha, în timp ce la po
rumbul pentru boabe — 4 676 ha. 
Mult rămase în urmă la recoltatul 
sfeclei se aflau cooperativele a- 
gricole de producţie din Biertan
— 57 ha, Alţîna — 47 ha, Alma
— 36 ha, Noiştat — 30 ha, Şura 
Mare — 26 ha, Ighişul Vechi — 
21 ha, Şura Mică — 20 ha şi al
tele.

în ceea ce priveşte culesul po
rumbului, într-o serie de unităţi 
această lucrare nici măcar nu a 
început: C.A.P. Aţei, unde sínt de 
recoltat 80 de ha, Biertan — 30 
ha, Boian — 72 ha, Brateiu — 50 
ha, Arpaşu de Jos — 60 ha, Noiş
tat — 65 ha, Dîrlos — 90 ha, Gu- 
su — 120 ha, Slimnic — 148 ha, 
Ocna Sibiului — 217 ha, Bogatu 
Român — 220 ha etc. Această si
tuaţie se datorează lipsei de pre
ocupare a consiliilor de conducere 
şi a specialiştilor pentru antrena
rea forţelor existente şi. folosirea 
din plin a fiecărei ore bune de 
lucru în cîmp.

Mult întîrziate sínt şi însămîn- 
ţările. In pofida faptului că pînă 
la 20 octombrie semănatul griului 
trebuia să se încheie în întregul 
judeţ, numai în cooperativele a- 
gricoîe mai erau de semănat (în 26 
octombrie) aproape 14 000 hectare. 
Rezultă de aici că mijloacele me

canice din secţiile I.M.A.'nu sínt 
folosite peste tot la capacitatea lor 
maximă. Suprafeţele cele mai mari 
de semănat sínt în cooperativele 
agricole din Şeica Mare — 480 ha, 
Selimbăr — 410 ha, Roşia — 345 
ha, Buia — 320 ha, Boian — 280 
ha. Alţîna — 240 ha, Hosman — 
270 ha, Şura Mare — 210 ha, ca 
să amintim numai cîteva.

După ploile căzute, timpul s-a 
îndreptat. Fiind vorba totuşi de 
toamnă, el se poate înrăutăţi de 
la o zi la alta. In consecinţa se 
impune să fie depuse eforturi sus
ţinute atît la recoltatul culturilor 
tîrzii, cit şi la însămînţări. Con
siliile de conducere şi cadrele teh
nice să acorde întreaga atenţie or
ganizării activităţii, folosirii la ma
ximum a fiecărei ore bune de lu
cru. Şefii secţiilor I.M.A. şi ingi
nerii şefi din unităţi vor lua, de 
asemenea, măsuri pentru utilizarea 
tractoarelor şi a celorlalte utilaje 
agricole, din zori şi pînă seara 
tîrziu, la pregătirea solului şi exe
cutarea însămînţărilor. Să nu se 
precupeţească nici un efort şi în 
fiecare unitate să se întreprindă 
măsurile cele mai adecvate pentru 
ca lucrările agricole de sezon să 
se încheie'în timpul cel mai scurt.

VIZITA PREŞEDINTELUI 
NICOLAE CEAUSESCU

LA WASHINGTON
___  ___

î n t r e v e d e r e a  d i n t r e  p r e ş e d i n t e l e  

C o n s i l i u l u i  d e  S t a t  a l  R o m â n i e i ,  

N i c o l a e  C e a u ş e s c u ,  s i  p r e ş e d i n t e l e  

S I L  R i c h a r d  N i t o n

în dimineaţa zilei de 26 octombrie, 
Ia Casa Albă a avut Ioc o întreve
dere între preşedintele Consiliului 
de Stat al Republicii Socialiste Ro
mânia, Nicolae Ceauşescu, şi preşe
dintele Statelor Unite ale Americii, 
Richard Nixon.

La întrevedere şi la convorbirile 
care au avut loc cu acest prilej au 
participat Dumitru Popescu, membru 
al Comitetului Executiv, secretar al 
C.C. a! P.C.R., deputat în Marea A- 
dunare Naţională, din partea româ
nă, şi Henry Kissinger, consilier 
special al preşedintelui S.U.A. pen
tru problemele securităţii nationale, 
din partea americană. In cursul 
convorbirilor s-a apreciat că, de la 
întîlnirea de anul trecut dintre cei 
doi preşedinţi, relaţiile dintre Româ
nia şi 5.U.A. au înregistrat progrese 
pe planuri multilaterale. In discuţii 
au fost exprimate interesul şi do
rinţa comună de a acţiona pentru 
lărgirea şi intensificarea în conti
nuare a raporturilor dintre cele două 
ţări, în special în domeniul colabo
rării economice şl tehnico-ştiintifice, 
precum şi în alte domenii, în spiri
tul deplinei egalităţi în drepturi, al 
respectării suveranităţii şi indepen
dentei naţionale, neamestecului in 
treburile interne şi avantajului re
ciproc.

S-a subliniat că dezvoltarea rela
ţiilor dintre România şi S.U.A. este 
atît în interesul popoarelor român 
şi american, cît şi al cauzei generale 
a păcii şi securităţii internaţionale.

In cursul întrevederii au fost a- 
bordate, de asemenea, probleme ale 
vieţii internationale actuale, printre 
care problema securităţii europene, 
a dezvoltării relaţiilor dintre toate 
statele lumii, fără deosebire de o- 
rînduire socială, pe baza respectării 
principiilor dreptului internaţional. 
Au fost abordate, de asemenea, pro
bleme legate de actuala sesiune a 
Adunării Generale a Organizaţiei 
Naţiunilor Unite, precum şi alte pro
bleme ale situaţiei internationale.

Convorbirile s-au desfăşurat intr-o 
atmosferă deschisă, cordială.

•a-
în aceeaşi zi, la Casa Albă, Cor- 

neliu Mănescu, ministrul afacerilor 
externe, a avut o întîlnire cu Wil
liam Rogers, secretarul Departamen
tului de St.at al S.U.A.

45-
în onoarea preşedintelui Nicolae 

Ceauşescu şi a soţiei sale, Elena 
Ceauşescu, secretarul Departamentu
lui de Stat, William Rogers, şi doam
na Rogers au oferit luni un dejun 
în marea sală de recepţie a Depar
tamentului de Stat.

în timpul dejunului au rostit toas
turi preşedintele Consiliului de Stat 
Nicolae Ceauşescu şi secretarul De
partamentului de Stat William Ro
gers.

*
In după-amiaza aceleiaşi zile, la 

Departamentul de Stat al S.U.A., 
preşedintele Consiliului de Stat ai 
României, Nicolae Ceauşescu, a avut 
o întrevedere cu secretarul Departa
mentului de Stat al S.U.A., William 
Rogers. Cu acest prilej au fost a- 
bordate probleme' ale dezvoltării re
laţiilor bilaterale şi s-a făcut un 
schimb de opinii în legătură cu li
nele probleme ale vieţii internaţio
nale actuale.

întrevederea s-a desfăşurat într-o 
atmosferă de cordialitate.

45-
Preşedintele Consiliului de Stat al 

României, Nicolae Ceauşescu, a de
pus luni după-amiază o coroană de 
flori la Monumentul Eroului Necu
noscut din cimitirul national Arling
ton.

45-
Doamna Patricia Nixon, soţia pre

şedintelui Statelor Unite, a oferit 
luni spre prînz un ceai în onoarea 
soţiei preşedintelui Consiliului de 
Stat al României, Elena Ceauşescu.

Întîlnirea cu reprezentanţii presei americane
Marţi dimineaţa, preşedintele Con

siliului de Stat al României, Nicolae 
Ceauşescu, s-a întîlnit la reşedinţa 
sa oficială de !a „Blair House" cu 
un grup de ziarişti — reprezentanţi 
al principalelor cotidiene americane, 
al marilor agenţii de presă şi socie
tăţi de radioteleviziune, cu care a 
avut o convorbire.

Preşedintele Nicolae Ceauşescu a 
răspuns la întrebările ziariştilor, ex- 
punînd poziţia României fată de pro
blemele majore ale vieţii internatio

nale, modul în care concepe tara 
noastră rezolvarea acestor probleme 
şi cum înţelege să acţioneze în a- 
cest sens,

în încheierea întîlnirii. cei de fa
tă au aplaudat călduros, mulţumind 
şefului statului român pentru răs
punsurile primite.

Printre gazetarii prezenţi la întîl
nire se aflau John Anderson, şeful 
secţiei externe de la „Washington 
Post“, Tad Szulc, corespondentul di
plomatic al ziarului „New York Ti

mes”, John Hightoler, şeful subre- 
dactiei din Washington a agenţiei 
Associated Press, Marvin Kalb, co
respondent al reţelei de televiziune 
„Columbia Broadcasting System' 
(C.B.S.), Herman Nickel, corespon
dent pentru problemele externe al 
revistei „Time", Cari Migdail. cores
pondent pentru problemele politice 
internationale al revistei „U.S. News 
and World Report", John Wallach, 
corespondent diplomatic al trustului 
de presă „Hearst Newspapers',

Plecarea spre patrie
Preşedintele Consiliului de Stat ăl 

Republicii Socialiste România, 
Nicolae Ceauşescu, împreună cu so
ţia sa, Elena Ceauşescu, au părăsit 
marti după-amiază Washingtonul, 
îndreptîndu-se spre patrie.

Cu acelaşi avion au plecat Du
mitru Popescu, membru al Comitetu
lui Executiv, secretar al C.C. al 
P.C.R., deputat în Marea Adunare 
Naţională, şi Corneliu Mănescu, mi
nistrul afacerilor externe.

Ceremonia plecării a avut Ioc în 
parcul prezidenţial al Casei Albe.

Aici, preşedintele Nicolae Ceauşescu 
Si soţia sa au fost conduşi şi salu
taţi de secretarul de stat, William 
Rogers, şi soţia, şeiul protocolului 
Statelor Unite, Emil Mosbacher, si 
alte persoane oficiale. Au fost pre
zenţi Nicolae Ecobescu, adjunct al 
ministrului afacerilor externe, Maria 
Groza, vicepreşedintă a Marii Adu
nări Naţionale, Corneliu Bogdan, am
basadorul României la Washington, 
Gheorghe Diaconescu, reprezentantul 
permanent al ţării noastre ia Naţi
unile Unite, membri ai ambasadei.

Pe aleile parcului, pe bulevardele

Si străzile din preajma Casei Albe 
au fost arborate drapelele de stat 
ale României şi S.U.A.

După această ceremonie, înalţii 
oaspeţi s-au îmbarcat la bordul u- 
nui elicopter al marinei de coastă, 
pus la dispoziţie de Casa Albă, cu 
care au călătorit pînă la aeroportul 
bazei Andrews.

La ora 17, avionul prezidenţial ro
mânesc a decolat îndreptîndu-se 
spre patrie.

(Continuare în pag. a IV-a)

Concursul „Sibiu '70”

♦
♦
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Azi şî rnline, în sala clubului 
„Independenta“, la ora 19, va a- 
vea loc al VI-lea festival-con- 
curs „Sibiu “70", pentru muzică 
uşoară. Este etapa pe municipiul 
Sibiu, avînd un caracter elimi
natoriu. Vor apărea în faţa ju
riului 34 de concurenţi, din care 
14 vor fi selecţionaţi pentru faza

finală. In partea a doua a pro
gramului de azi, va avea loc un 
recital al formaţiei de muzică u- 
şoară „Andromeda“, cu solistul 
sibian Viorel Cîmpeanu. Joi, 
concursul va fi continuat cu re
citalul formaţiei „Ecco" (solist 
Eugen Tobăr).

Centenarul Timofei Popovici
în programul de acţiuni meni

te a cinsti memoria compozitoru
lui Timotei Popovici, Casa de 
cultură a municipiului Sibiu pro
gramează pentru mîine seară, la 
ora 18, în sala „Astra", o con
ferinţă despre viaţa şi opera ma

relui animator al muzicii sibiene 
din deceniile trecute. Expunerea 
susţinută de compozitorul Gheor
ghe Şoima, va fi întregită de au
diţii din opera lui Timotei Po
povici.

Centrul de librării într-o nouă 
structură organizatorică

în cadrul acţiunii largi de des
centralizare şi de descongestionare a 
excesului de responsabilităţi, iniţia
lă la scara întregii noastre econo
mii nationale, s-au creat — între 
altele — şi noi organisme locale 
de coordonare a circulaţiei cărţii 
— centrele judeţene de librării, su
bordonate direct consiliilor populare 
judeţene. Pînă la îmbunătăţirea or
ganizării administxativ-teritoriale a 
ţării, librăriile aparţineau de vechile- 
centre regionale, aflate în perimare 
funcţională din cauza imposibilităţii 
de acoperire integral echitabilă a 
unui întins teritoriu. In Sibiu, unul 
din cele mai autentice nuclee de 
cultură ale tării, exista doar un de
pozit de tranzit al cârtii.

De înfiinţarea amintitului centru 
în Sibiu se leagă o serie de reme
dieri ale circulaţiei cărţii pe itine
rarul editură-librărie-cititor. în ide 
ea unei precizări analitice a acesto 
ra, am avut o discuţie cu Reiinai 
Ungar, responsabilul Centrului de li
brării a! judeţului Sibiu.

— Pentru început, ar fi util să 
precizăm obiectivele de acţiune

ale noului for de coordonare a 
activităţii librăriilor.

— Noile centre create au sarcina 
de a studia îndeaproape şi aprofun
dat cererea de cărţi a populaţiei 
urbane din perimetrul judeţului, pe 
baza căreia se întocmeşte centrali
zat necesarul de carte, lansînd co
menzi în acest sens către Baza pen
tru desfacerea cărţii, din Bucureşti. 
Practic, avînd la îndemînă proiectele 
de planuri editoriale, care au fost 
distribuite la unităţi, s-a stabilit un 
colectiv de consultanţi, care spriji
nă centrul în cererea cărţilor de 
specialitate. (Regretăm că nu toate 
forurile solicitate a fi reprezentate 
prin specialişti în acest colectiv au 
răspuns invitaţiei noastre — este 
cazul Direcţiei agricole, filialei So
cietăţii de ştiinţe, medicale. Inspec
toratului şcolar, U.CF.S.-ului).

— S-au semnalat pînă acum ş> 
încă mal persistă suficiente de 
reglări ale unei tudicioasc apro
vizionări cu cărţi a librăriilor, 
Spre exemplu, într-un oraş cu ni
velul cultural ridicai, precum a- 
testă structura populaţiei sibiene,

numărul cărţilor teoretice, pe 
specialităţi umanistice, este ex
trem de mic, neacoperind nici 
pe departe cererea celor intere
saţi.

— Una dintre cauzele deficientei 
semnalată de dv. este lipsa unui nu
cleu de studiu a cererii de lectură, 
stabilirea necesarului de cărţi fiind 
lăsată de cele mai multe ori la ni
velul unor librari fără pregătirea 
necesară. Forma organizatorică ante
rioară, cu verigi intermediare, fiu 
putea stabili sigur şi repartizat spe
cificul cererii de lectură. Aceasta a 
cauzat şi o oscilaţie regresivă a 
cumpărării de cărţi în zone mai de
părtate. Vă dau un singur exemplu: 
dacă Mediaşul are jumătate din 
populaţia Sibiului, consumul de carta 
de aici, inclusiv Copşa Mică, repre
zintă doar un sfert din cel înregis- 
’rat în municipiul de reşedinţă.

— Se ridică. In această situaţie, 
stringenţa unei acţiuni cuprinză
toare, gindită cu supleţea nece
sară acestui domeniu sensibil, cel 
al Instrucţiei intelectuale, anume 
strîngerea legăturilor cu masa de

cititori. Ne va face bucurie să 
consemnăm iniţiativele de lucru 
în acest sens.

— Pot aminti formele organizate, 
a căror exercitare sperătn să intre 
curînd în practica regimului nostru 
de lucru. Anume: consfătuiri cu di- 
fuzorii voluntari din întreprinderile 
industriale ale municipiului Sibiu 
(forma va fi extinsă şi în alte loca
lităţi); anchete sociologice, cate să 
releve cauzele oscilaţiei cererii de 
lectură şi, în funcţie de acestea, să 
stabilim natura atitudinii noastre de 
lucru,- abonamente la cărţile prefe
rase, prin librăriile „M. Eminescu" 
din Sibiu şi „I. L. Caragiale“ din 
Mediaş; întîlniri cu cititorii, în ca
drul librăriilor (sibienii se vor putea 
întîlni, încă în acest an, cu scrii
torii Al. Ivasiuc. Marin Sorescu sî 
Arnold Hauser); vizite ale elevilor, 
pe care intenţionăm să le organizăm 
cu sprijinul Inspectoratului şcolar, 
pentru alegerea cărţilor cerute în

(ContiriuLTV m a Ii-a) 
TITU POPESCU ,
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La C.A.P. Miercurea Sibiului

B a z ă  s i g u r ă  p r o d u c ţ i e i  d e  g r i u

Faptul c8 la Miercurea Sibiului 
tărapii cooperatori obţin an da an 
producţii bune ia culturile de pă
roase nu este întâmplător. Chiar şi 
In condiţiile acestui an recolta a 
fost mulţumitoare. La orz bunăoară, 
s-au obţinut aproape 2 200 kg boa
be la hectar, iar la grîu peste 1 400 
kg. Un prim factor îl constituie, de
sigur, hărnicia cooperatorilor, preo
cuparea permanentă a consiliului de 
conducere şi a specialiştilor pentru 
aplicarea întregului complex de mă
suri agrotehnice. Cînd am vizitat 
unitatea se lucra intens, cu toate 
mijloacele existente, la pregătirea 
solului şi executarea însămînţărilor. 
In discuţia avută cu inginerul şef 
al unităţii, tovarăşul Constantin Ro- 
potă, am aberdat îndeosebi problema 
amplasării culturilor şi a pregătirii 
patului germinativ.

— Av'md în vedere Importanţa 
deosebită pe care o are ampla
sarea culturilor, am dori să aflăm 
cum s-a realizat acest deziderat 
In unitatea dv.?

în scopul de a avea terenuri cu 
plante dintre cele mai bune premer
gătoare pentru culturile de păioase, 
anual cultivăm în jur de 100 ha cu 
cartofi şi sfeclă de zahăr. Amplasa
rea acestor culturi o facem în mod 
regulat pe terenurile mai fertile şi 
bine îngrăşate. Mai bine de 150 de 
hectare însămânţam după plante le
guminoase, 15—20 la sută din supra
faţă după porumb boabe şi siloz, iar 
o parte după păioase, dar numai în 
anul doi. Astfel reuşim să valorifi
căm cît mai judicios agrofondul pre
gătit la planta premergătoare..

— Am observat că acordaţi o 
mare atenţie pregătirii patului 
germinativ.

— Desigur. Nici nu se poate con
cepe realizarea unor producţii co
respunzătoare fără a executa în pre-

Centrul 
de librării
(Urmare din pag. î)
lectura programei obiectului respec
tiv.

-— Credem că este necesar un 
studiu mal atent al repartizării 
unităţilor, In hmcţie de afluenţa 
cititorilor, care le aglomerează 
pe unele, ?I In funcţie de extin
derea continuă a perimetrului a- 
şezărilor.

— într-adevăr, se impune un stu
diu al reţelei de librării, în special
în Sibiu, deoarece încă este nesatis- 
ficătoare. In general, spatiile de ex
punere a cărţilor sint insuficiente. 
Intenţionăm să descongestionăm li
brăria „Mihai Eminescu", prin crea
rea unei unităţi specializate în des
facerea manualelor şcolare. La fel, 
în cazul librăriei din Cisnădie. Cît 
priveşte noile cartiere sibiene, am 
amenajat un stand cu cărţi în cadrul 
complexului din Ştefan cel Mare, 
iar pentru anul 1972 avem prevăzută 
deschiderea unei librării în Hipo
drom. Am dorit să deschidem un 
punct de desfacere a cărţii şi în ho
lul gării, dar am întâmpinat un re
fuz categoric şi de neînţeles din 
partea şefului gării. Justificarea re
parării holului nu se menţine, în 
vreme ce acolo sínt expuse şi se pot 
vinde ziare, dulciuri sau loz în plic.

După cum se vede, o serie de 
responsabilităţi practice incumbă 
noului for de coordonare judeţea
nă a librăriilor. în plus, ca o rea
litate sibiană, se impune de ur
genţă realizarea dezideratelor, aş
teptată de diversitatea intelectuală 
specifică. Acum sint şanse sporite 
pentru reglementarea autorizată a 
difuzării cărţii, la nivelul unor 
pretenţii care depăşesc simpla co
mercializare. Apreciind buna ori
entare, de principiu, a forului co
ordonator, ne exprimăm totodată 
convingerea că înfăptuirile inten
ţionate vor fi prompte şi p<i mă
sură.

alabtl o pregătiră temeinic* a »olu
lui. La noi a-a încetăţenit obiceiul 
ca pregătirea patului germinativ să 
înceapă imediat după eliberarea te
renului de culturi, chiar şi In cazul 
cînd semănăm după păioase. In ca
drul pregătirii solului este vorba 
despre un întreg complex de lucrări 
pe care ne străduim să le executăm 
în totalitate. Astfel, odată cu exe
cutarea arăturilor fie de vară, de 
toamnă sau pentru însămînţări, apli
căm cantităţile de îngrăşăminte or
ganice sau chimice înscrise în plan. 
In general, la fiecare hectar culti
vat administrăm îu Jur de 500 kg 
superfosfat sub brazdă, iar azotatul 
de amoniu — concomitent cu însă- 
mînţarea sau imediat după aceasta, 
în cazul îngrăşămintelor naturala 
aplicăm la hectar de Ia 40 tone în 
sus. Arăturile le executăm cît mai 
adînc, dar în mod obligatoriu la mi
nimum 23 cm. Pe urmă executăm 
întreţinerea arăturilor prin discuiri 
repetate. Nu concepem însămînţarea 
pînă ce terenul nu este pregătit bi
ne. Chiar şi In anii mai grei, sece- 
toşi, am reuşit ca prin trecerea de 
8—4 ori cu grapa cu discuri să asi
gurăm un pat germinativ corespun
zător. Anul acesta am fost nevoiţi 
să intercalăm tăvălugul cu discurile 
în scopul iărîmiţării pămîntului. Iar 
pe acele parcele unde s-au produs 
tasări din cauza numărului mare de 
lucrări mecanice, am executat gră- 
patul cu grape reglabile, ceea ce a 
favorizat afînarea solului. Pe supra
feţele unde pământul a rămas afinat 
în urma lucrărilor de pregătire, îna
inte de însămînţare, am efectuat un 
tăvălugii pentru ca sămînţa să pă
trundă cît mai uniform în sol.

— Am dori să ne spuneţi de
ce elemente ţineţi seama la In-
sămînţări?

— Trebuie să remarc faptul că to
nul producţiilor bune obţinută în 
unitatea noastră îl dau, pe lîngă 
factorii amintiţi, şi folosirea ca să- 
mînţă a unor soiuri de mare pro
ductivitate şi, incontestabil, asigura
rea densităţii la limita maximă.

In prezent depunem toate efortu
rile pentru a încheia cît mai urgent 
semănatul griului, fără a scăpa cî- 
tuşi de puţin din vedere aplicarea 
complexului de măsuri de care am 
vorbit, conştienţi fiind că numai ast
fel vom putea realiza şi în anul vi
itor o recoltă bogată.

P. BADEA

Uzina mecanică Mîrşa

Uzina „Balanţa“ Sibiu, una din unităţile industriale cu o importantă pondere pe harta economică a muni
cipiului

l\l-ati văzut un ins alb-verde?
Cică, atunci cînd l-a văzut Babă, 

Insul nu era alb-verde cl in deveni
re...

Ne lipsesc datele reale ale biogra
fiei pentru a-i reconstitui perioada 
cît a umblat copăcel, dar ştim că 
într-0 zi a devenit un fel -de şef. Pe 
malul Danubiului, la un mare şan
tier, Omul Alb-Verde s-a trezit cu 
posibilitatea de a ponta nişte trans
porturi. Aşa de bine a făcut treaba 
asta că au ieşit in plus vreo 23 000 
lei. Transporturi fictive. Drept pen
tru care, turistul şi-a amintit o vor
bă bătrînească, vorba cu putina. Ce-i 
drept e drept, atunci nu şi-a amintit-o 
pe cea cu... imputaţia.

A ajuns, cu înţelepciune şi cu tot 
tupeul, pe malul Cibinului, tocmai în 
Făurar. Frig, lapoviţă şi ninsoare, 
vreme să- nu scoţi cîinele. Atunci s-a 
angajat dumnealui la întreprinderea 
judeţeană de construcţii-montaj. A 
liălăduit aici, în pace şi linişte, pri
măvara şi vara. Spre toamnă ş-a gîn- 
dit să-şi lichideze afacerile şi să o ia 
spre alte orizonturi. Drept pentru ca
re s-a prezentat la birou şi i s-a fă
cut lichidarea. Omul Alb-Verde avea 
asupra Domniei Sale nişte bonuri de 
transport. Da’, cum nimeni „nu s-a 
prins“ i-a părut bine. A mai umblat 
puţin pe străzile cetăţii, prin locuri 
mai puţin umblate, a mai combătut 
cu unu’ cu altul şi, după trei zile, 
hait, i s-a născut o idee. Om -'cu ex- . 
perienţă, fost maistru la numita în
treprindere, fost şef de staţie de be
toane, fost dulgher, fost... a fost con
vins că afacerile, dacă stagnează, nu-s 
de loc afaceri ci pierdere curată. Şi, 
nu-i plac pierderile, decit dacă nu-s 
ale dumisale...

Cum spuneam, în ziua de care po

meneam, tocmai cind îşi sugea al pa
trulea ţoi intr-un bufet mărginaş, i-a 
trăznit ideea să devină Omul Alb- 
Verde. Ia autobuzul 11, 12 ori 8 şi 
aterizează în Hipodrom (călare pe 
idee).

Atunci l-a văzut Babă, dar cum nu 
era încă vopsit nu l-a recunoscut. Ba, 
l-a recunoscut din vedere. Că altfel

credeţi că nu l-ar fi scos afară din 
magazie (cu idee cu tot).

— Domnule gestionar, vreau 50 kg 
vopsea (albă şi verde), vreau 20 kg 
cuie şi... o vorbă bună. Ba, să nu 
uit şi o maşină.

— Da’, de ce vrei dumneata astea?
— Aia verde o punem sub tavan, 

cea albă mai jos iar cu maşina plim
băm puţin vopseaua pină la Liceul 
energetic unde, după cum ştii matale, 
..întreprinderea noastră” are un şan
tier.
■ — Nu m ă păcăleşti?

— Aş! Doar mă ştii matale, domnu
le gestionar Iosif Babă...

— Păi te cam ştiu după ochii că
prui şi după hăinărie, da’ nu te ştiu 
după metehne.

— N-am metehne, ci numai dra
goste de şantier şi puţin dor de ducă, 
ca orice romantic din fire.

— Bine, bine, las-o moale cu dorul 
de ducă şi ia-ţi vopselele.

— Şi cuiele?
— la-le şi pe alea. Uite, întocmesc 

pe dată" formele de transfer pentru 
şantierul de la Energetic şi p’aci ţi-e 
drumul.
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PROTECHNICA 70 I I

Din cele arătate mai sus, ies In 
evidenţă o serie de realizări obţinute 
de organele şi organizaţiile sindicale 
pe linia propagandei tehnico-economi- 
ce. Analiza atentă a modului de or
ganizare şi desfăşurare a acţiunilor 
scoate în evidenţă însă şi o serie de 
lipsuri care se cer urgent corectate 
şi înlăturate, cu atît mai mult cu cît 
am intrat în perioada de pregătire a 
acţiunilor pentru „Protechnica ’71“.

Dacă la nivelul organelor terito
riale şi la multe întreprinderi există 
planuri concrete de propagandă teh
nică, la o serie de întreprinderi — 
Uzinele textile Cisnădie, F.I.P. Agni
ta, Fabrica de tricotaje Agnita, în
treprinderea de construcţii şi mon
taje a judeţului Sibiu etc. — nu există 
planuri comune de propagandă tehni
că, ale comitetului sindicatului, comi
tetului de direcţie şi comitetului 
ÍJ.T.C. Neexistenta unei planificări 
comune la nivelul întreprinderii a 
dus, implicit, la organizarea unor ac
ţiuni proprii sporadice, la necuprin- 
derea unei mase mari de salariaţi, 
în special muncitori.

O altă carenţă manifestată a fost 
organizarea unui număr minim de se
siuni tehnico-ştiinţifice la nivelul 
combinatelor şi întreprinderilor.

Alte carenţe sint, legate de slaba 
folosire în acţiunile de propagandă 
tehniCQ-economică a celor care merg 
la specializare sau schimburi de ex
perienţă în străinătate.

Se mai manifestă încă, din păcate, 
o slabă unitate de acţiune între co
misiile inginerilor şi tehnicienilor şl 
cabinetele şi bibliotecile tehnice.

Rezultatele obţinute pînă în pre
zent, neajunsurile care s-au manifes- 
tât relevă şi direcţiile în care tre
buie să se acţioneze cu mai multă 
fermitate .pentru realizarea integrală 
şi ia un nivel calitativ superior a 
„Protechnicii ’70“, pentru pregătirea 
in condiţii optime a calendarului de 
propagandă tehnică-economică pentru 
anul viitor.

« Se impune asigurarea desfăşură
rii activităţii de informare şi docu
mentare tehnică pe baza unui plan 
comun al comitetului de direcţie, co
mitetului sindicatului şi U.T.C.:

•  Se cere o mai intensă folosire 
a comisiilor inginerilor şi tehnicieni
lor, a comisiilor pentru activitatea 
cultural-educativă, ale organelor teri
toriale, precum şi ale comitetelor sin
dicatelor. Acestea trebuie să devină 
prezenţe active, permanente in con
ceperea, organizarea şi desfăşurarea 
propagandei tehnico-economice;

•  Abordarea cu mai multă îndrăz
neală a unor laturi ale cercetării 
ştiinţifice, care pot veni în sprijinul 
efectiv al unei mai bune organizări 
a producţiei şi a muncii;

•  Diversificarea tematicii şi a for
melor folosite se cere accentuată ţi- 
nindu-se scama de situaţiile schim
bate de Ia o perioadă la alta din în
treprinderi;

•  Lărgirea colaborării pe linia in
formaţiei tehnice între întreprinderi 
din judeţ şi în acelaşi timp între sin
dicate şi celelalte organizaţii de ma
să.

Pentru anul 1971 ne propunem a 
deplasa şi mai mult centrul de greu
tate al propagandei tehnice îm între
prindere, diversificarea acesteia pe

locuri de muncă şi profesii, cuprin
derea unui număr cît mai mare de 
muncitori.

Pentru a veni în ajutorul ingineri
lor şi tehnicienilor, pentru a sprijini 
întreprinderile in informarea tehnico- 
ştiinţifică, comisia culturală a Con
siliului judeţean al sindicatelor stu
diază în prezent’ posibilitatea înfiin
ţării unui centru de informare teh- 
rnco-ştiinţifică, pe bază de fişe ad
notate, elaborate de Institutul Central 
de Documentare Tehnică.

Acest centru de informare ar ur
ma ca, la cererea întreprinderilor sau 
a inginerilor şi tehnicienilor, să al
cătuiască bibliografie pe terna solici
tată, indicînd titlurile documentaţiei 
tehnice existente în ţară (cărţi, revis
te, brevete de invenţii, standarde, ca
iete de sarcini, lucrări ştiinţifice, 
prospecte etc.).

Pentru realizarea dezideratelor pro
puse pentru anul viitor este necesar 
ca şi consiliile de administraţie şi co
mitetele de direcţie să privească cu 
mai multă răspundere organizarea 
propagandei tehnico-economice, să mi
liteze, alături de comitetele sindica
telor, pentru mobilizarea tuturor for
ţelor existente în întreprinderi, di- 
recţionînd activitatea acestora spre 
nevoile imediate şi de perspectivă ale 
unităţilor economice.

Avem convingerea că in perioada 
rămasă pînă la sfirşitul anului or
ganele şi organizaţiile sindicale vor 
acţiona cu fermitate pentru realiza
rea obiectivelor din actualul calen
dar „Protechnica“ şi vor lua toate 
măsurile pentru ca pînă la sfirşitul 
lunii noiembrie să întocmească, în 
mod judicios, programele de propa
gandă tehnică pentru anul viitor.

De dv. depinde!
La scrisoarea adresată de Petru 

Cîndea din satul Sibiel, în care 
se susţine că în registrul agricol 
ar fi trecute şi alte suprafeţe de 
teren decit cele folosite în fapt 
în urma moştenirii, de unde şi o 
serie de încurcături, Consiliul 
popular judeţean lămureşte situa
ţia. »încurcătura este la cartea 
funduară, upde părinţii şi strămo
şii lor (se referă la cei doi fraţi 
Cîndea) nu au făcut nici o modi

ficare, ocolind astfel plata cuve
nită statului". Ca 8tare, trebuie 
să vă prezentaţi la cartea fundu
ară, să plătiţi taxele ce se cuvin 
şi atunci întreaga poveste se poa
te descurca de către Notariatul 
de stat. Acţionaţi ca atarel

Fără d eran ju ri...
Ca răspuns la scrisoarea unui 

grup de părinţi cu copii la Şcoala 
ajutătoare din Sibiu, în care se 
semnala că spaţiul este folosit în 
alte scopuri, ceea ce îngreunează 
buna desfăşurare a procesului de 
învăţămînt, Inspectoratul şcolar 
judeţean ne informează că a luat 
măsurile cuvenite. »Din incinta a- 
cestei unităţi a fost mutat sediul 
sindicatului învăţămînt, Casa cor
pului didactic şi unele cadre, în
tregul spaţiu punîndu-se la dis
poziţia procesului instructiv-edu- 
cativ". De asemenea, se arată că 
în planul de perspectivă al in
spectoratului s-a prevăzut o con
strucţie nouă pentru această 
şcoală.

înseşi măsurile întreprinse con
firmă justeţea celor sesizate. Cu 
atît mai mult ne surprinde ulti
ma frază a adresei de răspuns: 
»Regretăm că părinţii acestor co
pii, deşi cunosc eforturile depuse 
pentru înfiinţarea acestei şcoli şi

grija de care se bucură din par
tea noastră, vin cu asemenea re
clamaţii şi »forţează* rezolvarea 
problemei în acest fel“. Cu alto 
cuvinte e Just dar nu ne.. .  de
ranjaţi!

Cînd lip seşte  
a u to r iza ţia . . .

Administraţia financiară, la 
scrisoarea în care se semnala că 
Bogdan loan şi durj Ilie — ambii 
din ’Loamneş, practică anumite 
meserii şi lucrează pe la diverşi 
cetăţeni — comunică rezultatul 
cercetărilor. „Pentru faptul că 
Bogdan loan a exercitat meseria 
de dulgher, fără a avea autori
zaţie de practicare a ei, a fost 
impus la un impozit anual de 311 
lei şi o amendă (prevăzută de
H.C.M. 68/1970) de 500 Iei. în ce
ea ce-1 priveşte pe Jurj Ilie, nu 
s-a constatat că acesta ar fi prac
ticat meseria de zugrav".

Situaţie incredibilă
De peste doi ani de zile, mai 

precis din 21 iunie 1968 — după 
cum ne scrie Ana Puşcă, aceasta 
este angajată.şi lucrează efectiv 
la »Vitrometan" Mediaş! In anul 
trecut a beneficiat de concediu 
de odihnă. în aprilie a.c. a fost

bolnavă. Clnd a prezentat certi
ficatul medical la întreprindere i 
s-a spus că cele 10 zile de con
cediu medical nu i se vor plăti 
pentru că nu iigurează nicăieri 
ca angajată. De specificat că atît 
în aprilie (cînd i-a trebuit pentru 
spital), cît şi în septembrie, sem
natarei scrisorii i s-au eliberat 
adeverinţe cum că este angajata 
unităţii respective. „Este oare po
sibil să lucrez de 27 de luni fără 
întrerupere şi totuşi să nu pot 
beneficia de toate drepturile le
gale?" — se întreabă petitionara.

Direcţia pentru probleme de 
muncă şi ocrotiri sociale încearcă 
să lămurească această situaţie. 
In adresa de răspuns se consem
nează că in 5 august 1969 A. P. 
a fost scoasă din evidentă (pen
tru că pînă atunci a fost angajată 
temporar). Femeia a lucrat însă 
mai departe. Şi-a primit salariul 
pentru munca depusă. Şi totuşi, 
este de,necrezut cum se pot pe
trece asemenea aspecte de crasă 
birocraţie? Cine-s vinovaţii? Cei 
ce au încurcat iţele, să le şi des
curce! Aşteptăm intervenţia 
promptă a conducerii Combinatu
lui de sticlărie, incit A. P. să fie 
repusă în toate drepturile ce i se 
cuvin.

Rubrică realizată de 
S. MÄGEANU

Cică O m ul A lb-V erde a r  fi d a t pe 
d ru m  de o m aşină şi, la volanul ei, 
d e  un  şofer, pe num e M itică S tă- 
nescu.

— Măi, nea Dumitrule, vino cu
neică!

— Vin vezicule, d a ’ unde?
— P in ă  la  E nergetic , să duc vop

selele  şi lad a  a ia sta  de cuie.
— D acă-i ordin...
... Ş i s -a u  dus dum nealo r am indoi, 

d im p reu n ă  cu vopseaua albă, cu cea 
v e rd e  si cu lada.

— M ăi v e ricu le , da ’ de unde ai r ă 
m ăşiţe le  astea?

— Că b in e  zici răm ăşiţe , n ea  M i
tică . De la casa p ro p rie  m i-au  răm as.

— Păi, de  ce le duci la  E nergetic?
— Că b ine zici, n ea  M itică. N u le 

m ai duc la... cum  a i zis dum neata , ci 
la m agazin, pe T urnu lu i.

... Au a ju n s  p e  T u rnu lu i, d a r  e ra  
închis.

— în co tro  vericu le?
— H ai s-o  lu ăm  spre  L o tru  că am 

eu acolo o treab ă .
— P în ă  la  L o tru ?  E şti nebun?
— Nu unde  crez i m ata le  ci la b u 

fe tu l cu num ele  ăsta.
La b u fe t, O m ul A lb-V erde găseşte 

u n  cetă ţean  c ă ru ia -i oferă... răm ăşi
ţele . A cela nu  avea nevoie, d a r  îi 
sp u n e  da  o ru d ă  a sa de la „S teaua 
roşie“, c are  a r  v re a  să -şi vopsească 
n iscai a ca re tu ri. î l  găsesc, îi iau  b a 
n ii, îi duo m arfa  acasă  şi v o ia jo ru l 
re ia  trea b a  cu ţo iu rile  de  unde  a  lă 
sa t-o . Ia r  şo feru l se alege cu un  bon 
d e  tra n sp o rt  pe  care-1 decontează în  
reg u lă  (erau  d in  acele bo n u ri pe  ca
re , la  lich id are , cei de  la  în tre p rin 
d e re  u ita se ră  să i le  ceară  fostu lu i 
sa laria t). ... Deşi fişa  om ului e ra , la 
v ed ere , în  regu lă!

A cu’ ce să  vă  m ai spun? POate doar 
a t î t  că  basm ul a  co sta t cam  2 000 de 
lei. Şi, p o a te  d o ar a tî t  că dacă-1 în -  
tu n iţ i  pe  O m ul A lb-V erde îl pu te ţi 
chem a pe num ele  ce i l-au  h ă răz it, 
la  n a şte re , au g u rii: A ugustin  C heţe 
d in  Şe lim băr, f lo tan t în  ceta te , pe 
Calea Cisnădiei, la numărul 71.

Ori, v-aşi mai spune doar că-i tot 
din Şe lim băr, d a r  n -a r  treb u i să fio 
f lo ta n t pe C alea C isnădiei ci pe altă  
cale...

V. DOREA

iT m lItw a T a ia iM iB iB ia iB ia iH

TIMPUL
Centrul meteorologia Sibiu comu- 

nieăi Vreme relativ frumoasă cu ce
rul schimbător. Vîntul va sufla po
trivit din sectorul nord-vestie. Tem
peratura staţionară. Minimele vor fi 
cuprinse între minus 3 şi plus 3 gra
de, iar maximele vor oscila între 
plus 13 şi 16 grade. Dimineaţa ceaţă 
locală.

CINEMA
SIBIU: PACEA; Degetul de fier (o- 

rele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 19,00;
21.00) ; ARTA: Ghici cine vine la cină? 
(orele 9,30; 12,00; 15,30; 18,00; 20,30); 
TINERETULUI; Argoman superdiabo- 
hcul (orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 
18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL; întoarcerea 
dr. Mabuse (orele 9,00; 11,15; 14,00; 
16,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI;
Tatăl meu căpitanul (orele 10,00; 16,30; 
18,30; 20,30); UNIREA: Cei 1000 de 
ochi ai dr. Mabuse (orele 30,00; 16,00;
18.00 şi 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR; Aşteaptă 
pînă se întunecă (orele 11,00; 16,00)
18.00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI; VînătoruJ de că
prioare (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi
20.00)  .

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Explozie în munţi (orele 18,00 şi 20,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Omul 
cu ordin de repartiţie (orele 17,00 şi
19,00).

BAZNA-BAI: Valea albinelor (orele
17.00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Bănuiala (orele
17.00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS; 23 AUGUST; 
Republica fetelor (orele 17,00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE
18.00 Deschiderea emisiunii.
18.05 Universal Şotron — enciclo

pedie pentru copii.
18.30 Cabinetul economio TV. Sis

temul de preţuri — instru
ment al conducerii şi planifi
cării economiei naţionale.

19.15 Transmisiune directă de la 
tragerea concursului Prono-

expres nr. 44.
19,20 1001 de seri. Emisiune pen

tru cei mici.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 Reflector.
20.15 Tele-cinemateca; Aventurile 

lui Don Jüan, cu Errol Flynn.
22.05 Idei contemporane. Filozofie 

şi cultură.
22.30 Gaia marilor interpreţi ro

mâni. Magdalena Popa.
23.00 Telejurnalul de noapte.

i ANGAJEAZĂ URGENT:
— un inginer sudor, pentru funcţia de sudor şef
— strungari
— lăcătuşi
— sudori
— muncitori necalificaţi.

I Deoarece în perioada 15 octombrie — 15 noiembrie 
■ 1970 se fac înscrieri la cursurile de calificare în uzină, s 
J este necesar ca cei care doresc să urmeze aceste cursuri ţ 
\ să aibă calitatea de angajat, ţinînd cont că recrutarea j 
I în şcolile de calificare se face numai din rîndul munci- ? 
! lorilor necalificaţi, angajaţi ai uzinei, 
jl Se vor organiza cursuri pentru calificare a: 
ţ — 40 strungari

— 30 lăcătuşi
— 30 sudori.
Candidaţii trebuie să fie absolvenţi ai cursului ele 

lj mentar şi să aibă vîrsta între 18— 35 ani. »
I Angajările şi înscrierile se fac la serviciul personal, la s 
* sediul uzinei. jj

I.R.U.M. Sibiu
angajează de urgenţa
CANDIDAŢI PENTRU CURSURILE DE CALIFI
CARE LA LOCUL DE MUNCĂ
in meseriile de:

— STRUNGAR
— FREZOR
— RECTIFICATOR.

Condiţii de admitere:
— absolvenţi ai şcolilor generale
— vîrsta între 17— 40 ani.

Informaţii suplimentare se pot obţine la serviciul 
personal.

SIBIU ,
/Aieam ihmamú

• ARTICOLE DC BÍR0U •
• AGRAFE DE 6ÍR0U •
•  PÍ0NEZE, PENIŢE DC SCRIS •
____ V

mOURi: .

§  pimi:
C tcdei, 7 M  C.

«•caC

U.P.A. SIBIU
In vederea deschiderii unor cursuri de 
specializare postliceala de scurtă dura
tă, se ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ  
absolvenţi de liceu, băieţi şi fete, pen
tru meseriile:

— STRUNGAR
— FREZOR
— LĂCĂTUŞ
— SCUTUR.

Absolvenţilor li se asigură condiţii op
time de salarizare şi promovare.

Informaţii suplimentare la U.P.A. Sibiu —  serviciul or
ganizarea producţiei şi salarizare.

Vind FIAT 850 nou. Sibiu, telefon 13016, orele 7—15.

Vînd casă 3 camere, bucătărie, baie, grădină mare, in Tălmaciu, n



0 S ö u l  S !  w ,  9 3 9 TRIBUNS S1B1ÜÜUI Bi?, f

PE MAGISTRALELE 6AZIIÜII METAN
O A ME N I  LA DA T OR I E

Revoluţia tehnico-ştiinţifică, multitudinea pro
duselor din toate ramurile industriale în actua
lul stadiu de dezvoltare, au dus la dezvoltarea 
fără precedent a industriei chimice. După al doi
lea război mondial această tînără industrie s-a 
situat pe primul plan ca ritm de dezvoltare în 
aproape toate ţările lumii. Motivul: chimia valo
rifică în cele mai diferite feluri toate bogăţiile 
solului terestru, a regnului animal şi vegetal, 
creîndu-se prin aceasta o vastă bază de materii 
prime. Apoi, fiecare produs nou, fiecare substan
ţă, în chimie poate constitui o materie primă in 
obţinerea altor produse, liste explicaţia extin
derii chimiei.

< V W W V W W V \A

Una din materiile prime ale acesteia o consti
tuie gazul metan. Prin valorificarea superioară a 
Iui, pe scară industrială, se obţin zeci şi sute de 
alte substanţe. De pildă, numai clin clasa poli
merilor şi copolimerilor se pot forma unele ma
se plastice, răşini sintetice, fire şi fibre sinte
tice etc.

România este a doua ţară producătoare de ga
ze naturale din Europa, după U.R.S.S. Aceasta 
a facilitat dezvoltarea vertiginoasă a industriei 
chimice clin ţara noastră. Totodată, a impulsio
nat şi celelalte ramuri economice. Şi dacă gazul 
metan este pîinea industriei, atunci transportul 
său a căpătat aceleaşi dimensiuni, creîndivse în 
«cest sens întreprinderi specializate.

Coordonatele noi 
ale unei vechi activităţi

întreprinderea de exploatare a 
conductelor magistrale de gaz me
tan Mediaş are ca obiect activita
tea industrială privind exploata
rea conductelor magistrale de gaze 
şi a instalaţiilor anexe, în vede
rea preluării gazelor de la între
prinderile de extracţie a gazului 
metan şi livrării lor către între
prinderile distribuitoare. Importan
ţa activităţii acestei unităţi econo
mice este dată tocmai de domenii
le foarte variate în care gazul me
tan îşi găseşte utilizarea. Astăzi, 
acest ideal generator de energie 
şi materie primă este folosit în 
toate ramurile industriale ale eco
nomiei. In consecinţă, s-a impus 
dezvoltarea continuă a construcţiei 
de conducte magistrale pentru 
transportul gazelor.

Actul de naştere al acestei u- 
nităţi economice am putea spune 
că s-a semnat în 1909, an conside
rat drept începutul industriei de 
gaze naturale din România. Me
morabilul eveniment corespunde 
descoperirii zăcămîntului de la 
Sârmăşel, primul cîmp de gaze din 
depresiunea Transilvaniei. Istori
cul descoperirii este destul de 
lung. Amintim doar că în cercu
rile geologice din acea perioadă 
se presupunea că în interiorul ba
zinului transilvan, împrejmuit de 
masive de sare, ar exista săruri de 
potasiu care de obicei însoţesc a- 
s$mene#i masive ia exteriorul ar
cului Carpatic. Acesta a fost punc
tul de plecare al tuturor descope
ririlor ce au urmat. Nepreţuita bo
găţie a subsolului românesc a tre
zit repede interesul capitaliştilor, 
car« în anii următori au pus în

funcţiune o serie de conducte. S-au 
dezvoltat, astfel, rapid unele cen
tre apropiate cum a fost Mediaşul 
care, dacă în 1918 avea doar 300 
muncitori, în 1927 a ajuns la 
3 000. In acelaşi timp, populaţia 
oraşului a crescut de la 9 000 la 
16 000 locuitori.

In broşura „Problema gazului 
metan“, publicată in 1928, se ară-, 
ta că „gazul metan din Ardeal, de
ja prin prezenţa sa a devenit un 
important factor economic şi iz
vor de forţă al statului. EI influ
enţează balanţa noastră comercială 
în folosul naţiunii, trebuiesc însă 
înlăturate îngrădirile anormale ce 
i s-au pus pentru ca acest folos 
să se manifeste şi în mod practic“. 
Se remarca însă că „gazul metan 
nu mai este al poporului ci al cî- 
torva puternici ai zilei“. Şi intere
sul capitaliştilor era cu atit mai 
mare cu cit s-a descoperit că. ga
zul metan românesc este de o ca
litate superioară. Pe lingă puri
tatea rar întîlnită în alte părţi ale 
globului terestru, de pînă la 99,9 la 
sută metan, presiunea mare în ză- 
cămînt oferă posibilitatea transpor
tării lui la distanţe de zeci şi sute 
de km.

în anii socialismului această bo
găţie şi-a găsit domenii noi de u- 
tilizare, este valorificată superior, 
gazul metan constituind o preţioa
să materie primă în diferite ra
muri industriale. Astăzi producţia 
de gaz metan este de 60 ori mai 
mare decţît cea din anul 1938; pa
ralel cu creşterea producţiei s-a 
dezvoltat şi întreprinderea medie- 
şană de exploatare a conductelor 
de gaz metan. Lungimea acestora

{„ÎNTREPRINDEREA noastră
te stimulează profesional, 

te ajută intr-adevăr să faci 
meserie, inginerie”

a crescut de 30 ori faţă de ’38, ac- 
1'vitatea întreprinderii extinzîndu- 
■se în 34 de judeţe. Capacitatea de 
transport a gazului metan s-a am
plificat atit prin construirea de 
conducte de diametre mari cît şi 
prin montarea de staţii de compre- 
sare intermediare la nivelul teh
nicii celei mai avansate. Astăzi, 
gazul metan se transportă pe ade
vărate magistrale. Putem afirma 
deci că transportul gazelor este 
în întregime o realizare din anii 
noştri de avînt constructiv. In a- 
ccşti ani s-au realizat o serie de 
conducte care pleacă din Transil
vania şi Oltenia şi alimentează 
principalele centre industriale ale 
ţării, formînd astfel sistemul na
ţional de transport al gazelor na
turale la mare distanţă.

Conductele magistrale de gaz îşi 
au traseul în cele mai variate con
diţii de teren; ele trec prin apro
pierea centrelor locuite, traversea
ză cursuri de ape, linii ferate şi 
şesele, mlaştini, terenuri instabile 
sau greu accesibile etc. Este nece
sar deci ca traseele conductelor să 
fie supravegheate în permanenţă 
pentru a putea sesiza orice deran
jament atit pe conducta propriu- 
zisă cît şi în fîşia de teren în care 
s-ar putea produce accidente. Pen
tru aceasta este nevoie de oameni 
destoinici, bine pregătiţi profesio
nal. care să ştie în orice moment 
să intervină pentru a înlătura de
ranjamentul, expunîndu-se cît mai 
puţin riscului. Asemenea oameni 
există la întreprinderea de exploa
tare a conductelor magistrale de 
gaz metan Mediaş!

Tip tic traversare aeriană suspendată a unei condurii 
transport gaz peste un curs de apă

magistrale de

ORGANIZAREA ŞTIINŢIFICĂ-  
cheia mecanismului de ceasornic 

al activită ţii întreprinderii

0 brigadă eterogenă, 
caracterizată prin...

Perfecţionarea organizării pro
ducţiei şi a muncii, sarcină impor
tantă pusă de partid în faţa tu
turor unităţilor economice din 
tara noastră, a preocupat continuu 
şi colectivul întreprinderii de ex
ploatare conducte magistrale gaz 
metan. Studiile întreprinse aici, 
măsurile luate au avut o contribu
ţie substanţială la buna desfăşu
rare a activităţii secţiilor şi sec
toarelor de activitate, la mecani
zarea, dar mai ales automatizarea 
anumitor operaţii care imprimă a- 
t.ea nuanţă de mecanism fără nici 
un fel de abatere în funcţionare, 
necesar staţiilor de compresoare, 
in special.

Cu deosebită competenţă, cu 
dragoste pentru meserie şi nou, 
specialiştii întreprinderii au elabo
rat studii care şi-au găsit aplica
bilitatea în procesul de producţie 
sau în conducerea producţiei. De 
altfel. în domeniul organizării con
ducerii producţiei, colective forma
te din ingineri, economişti şi teh- 
nicieni au întocmit 5 studii de ma
re amploare. Am reţinut pe cel 
mai important, care a soluţionat 
favorabil organizarea teritorială a 
întreprinderii, reducînd numărul 
secţiilor de exploatare de la 8 la 
7, iar al sectoarelor de la 36 la 24. 
Numai la fondul de salarii eco
nomia aferentă acestei îmbunătă
ţiri se ridică la peste 290 mii lei 
anual.

Pe aceeaşi bază, printr-o nouă 
îmbunătăţire a organizării terito
riale, numărul sectoarelor s-a re
dus din nou cu încă 5, începînd cu 
luna august a.c.

Pe linia organizării producţiei, 
cele 7 studii elaborate şi aplicate 
au adus, printre altele, îmbunătă
ţiri în sistemul de telecomunicaţii 
şi stabilirea unui program raţio
nal de exploatare a staţiilor de 
turbocompresoare.

Pentru o mai judicioasă utiliza
re a forţei de mumei^atenţi» .»P*-

Maliştilor a fost orientată spre »- 
naliza structurii muncitorilor, gra
dul lor de ocupare, utilizarea fon
dului de timp de muncă, ridicarea 
calificării tuturor salariaţilor şi, în 
mod deosebit, organizarea locului 
de muncă.

O serie de alte probleme, cum 
sínt îmbunătăţirea funcţionării sta
ţiilor de uscare a gazelor, raţiona
lizarea exploatării staţiilor de tur
bocompresoare, îmbunătăţirea sis
temelor de telecomunicaţii, stau 
în atenţia colectivelor de specia
lişti, printre care inginerii Traian 
Eilimon, Eugen Crăciun, Alexan
dru Horvat, Alexandru Lupu,. Ni-

eolae Simescu, economistul Ale
xandru Udvari, tehnicianul Con
stantin Moraru, colective care şi-au 
adus în mod substanţial contribu
ţia şi la realizarea altor îmbună
tăţiri în domeniul organizării pro
ducţiei şi a muncii, Chezăşie a 
eficienţei preocupărilor în acest 
domeniu stau rezultatele de pînă 
acum. Bunăoară, efectul economic 
al studiilor de anul trecut, apli
cate în producţie, se ridică la a- 
proape 2 milioane lei, concretizate 
în economii de materiale, combus
tibil, energie, salarii etc. Anul a- 
cesta se preconizează obţinerea u_- 
nor rezultate mult superioare.

. . .  Din diverse puncte din tară 
se primesc telefoane. Este nevoie de 
anumite intervenţii, de anumite lu
crări cum sînt consolidări de traver
sări, racorduri între conducte cu di
ametre diferite, înlocuiri de porţiuni 
defecte, reparări de branşamente 
etc. Brigada de şoc intră în acţiu
ne cu maximum de operativitate şi 
beneficiarii pot să-şi desfăşoare ac
tivitatea în continuare, în bune con- 
d iţi uni.

Cei care asigură aceasta sínt oa
menii maistrului loan Cerbea, şe
ful de echipă R. Indreica, sudorii 
Adolf Schuller, Ştefan Franz, Kon
rad Konnert şi alţii — o brigadă pe 
care o întilneşti în diverse locuri 
din întreaga ţară, formată din buni 
Cunoscători ai meseriei de sudori, 
lăcătuşi, escavatorişi, macaragii etc. 
De altfel şi utilajele ce intră în do
tarea brigăzii — buldozere, bărci cu 
motor, flotoare, macarale, escava- 
toare, lansatoare, automacarale — 
indică diversitatea meseriilor mem
brilor ei, diversitatea lucrărilor ce 
sint executate de aceşti oameni mi
nunaţi.

Am reţinut cîteva din lucrările 
executate de această brigadă în ul
timul trimestru, lucrări care au a- 
dus mari economii întreprinderii fa
tă de costul acestora în cazul exe
cutării lor de către întreprinderi de 
construcţii-montaj specializate. Con
solidarea traversării unei conducte, 
pe lingă faptul că s-a executat doar 
în 4 zile, a adus o economie între
prinderii de 60 000 lei. Tot într-un 
timp record s-a executat degajarea 
altei conducte şi înlocuirea unei 
porţiuni defecte, lucrări care s-au

soldat cu economii de 95 000 lei. 
Tot ei au fost aceia care au aplicat 
o nouă soluţie la înlocuirea panou
rilor, o rezolvare robustă şi eficien
tă, au degajat zeci de terenuri care 
din cauza multor ploi şi inundaţii 
au alunecat, deteriorînd numeroase 
conducte, au reparat sau clădit sla- 
tii de reglare şi au efectuat, multe 
alte lucrări care numai în perioada 
iunie-septembrie au contribuit la re, 
ducerea costurilor Întreprinderii de 
exploatare conducte magistrale gaz 
metan, prin economiile realizate, cu 
982 500 lei.

Un colectiv mic, un colectiv ete
rogen din punctul de vedere al me
seriilor practicate, dar foarte omo
gen în dorinţa comună de a soluţio
na orice defecţiune intervenită de-a 
lungul magistralelor de gaz metan, 
în dorinţa comună de a contribui 
piin toate mijloacele la ridicarea ac
tivităţii întreprinderii lor la un nivel 
de eficientă tot mai ridicat.

Dlntr-o discuţie purtată cu un 
specialist din cadrul întreprinderii 
de exploatare conducte magistrale 
gaz metan am reţinut cîteva vorbe 
care conţin esenţa unei activităţi 
bine organizate, a unei activităţi 
îndreptate spre un ţel precis — 
deservirea în cele mai bune con
diţii a consumatorilor de gaze — 
spre ridicarea prestigiului ştiinţei 
româneşti. „Ceea ce caracterizează 
colectivul nostru este disciplina în 
muncă. Deşi condiţiile în care se 
lucrează sínt uneori deosebit de 
grele, respectarea strictă a disci
plinei de producţie a făcut ca .in 
ultimii 8 ani să nu se înregistreze 
nici un accident de muncă. De alt
fel avém un colectiv bine înche
gat, cu dragoste de muncă, de me
seria aleaftâ, la care fenomenele 
de fluctuaţie nu sínt cunoscute. 
Ca inginer pot să spun că între
prinderea noastră te stimulează 

j profesional, te face într-adevăr să 
faci meserie, inginerie“.

Sínt cuvintele unui specialist, 
care printre mulţi alţi colegi de 
activitate se străduieşte să-şi de- 
săvîrşească formarea profesională, 
să-şi aducă contribuţia la dezvol
tarea industriei gazifere româneşti. 
*fii, -această, «y^ribum  s-a, făcut 
simţită atit la nivel naţional cît şi 
peste hotare. Nu au existat con
grese internaţionale, simpozioane, 
teme de cercetare, la care să nu-şi 
spună cuvîntul, prin referatele şi 
studiile făcute, specialiştii acestei 
întreprinderi. In 1966, de pildă, in
ginerul Vasile Drug a prezentat o 
comunicare despre compresoare în 
faţa unui congres organizat de co
mitetul de resort din Comisia Eco
nomică pentru Europa de pe lingă 
O.N.U. Un an mai tîrziu, tot în 
acelaşi cadru, ing. Nicolae Simescu 
a susţinut comunicarea, „Eficaci
tatea tehnico-economică a interco

nectării conductelor de alimentare 
cu gaze a unui mare centru de 
consum“. De acelaşi for, dar de 
data aceasta în Románia, a fost 
organizat în 1968 un congres la 
care ing. Virgil Garoiu şi-a adus 
contribuţia, prezentînd o lucrare 
privind legătura între transportul 
gazelor şi chimizarea lor. De a- 
semenea multe alte lucrări au fost 
susţinute de specialiştii întreprin
derii la diferite simpozioane in
terne şi internaţionale, lucrări ca
re au căpătat o largă apreciere şi 
aplicabilitate,'

Prin cercetările şi studiile între
prinse, oamenii de concepţie din 
cadrul întreprinderii de exploata
re conducte magistrale gaz metan 
au căutat să satisfacă nevoile ce 
apar ca urmare a lipsei, deocam
dată. a unui institut de cercetări in 
acest domeniu. De aceea rezulta
tele cercetărilor lor, în funcţie de 
nevoi, Se aplică operativ sau con
stituie materiale bibliografice pen
tru viitor. '

Preocupările pentru perfecţiona
re, pentru specializare nu s-au li
mitat însă doar la ceea ce am re
latat mai sus. Necesitatea unei 
stricte specializări, a unei calificări 
superioare.; care -decurge din fap
tul că staţiile de compresoare sínt 
complet automatizate, a fost sa
tisfăcută atit prin cursuri iniţiate 
în cadrul întreprinderii sau a Cen
tralei gazului metan, cît şi prin 
cursuri de specializare. în diferite 
ţări, ca S.U.A.., Elveţia, Franţa, 
Algeria. începînd din anul 1964 
pînă în prezent, ingineri şi maiştri 
de la staţiile de compresoare şi 
cei care se ocupă cu coordonarea 
activităţii acestora au urmat ast
fel de cursuri, soldate apoi cu re
zultate deosebite în activitatea pro
ductivă. •<
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La aceasta întreprindere am
cunoscut un om, care — deşi ti
nde — a trecut cu brio, şi nu o 
riatd, examenul riguros al atestă
rii sociale. Aceasta ne-o spun 
laptele, evenimentele care l-au 
pus in fata multor situaţii a că
ror rezolvare nu sufereau ami- 
nări.

... Imediat ce a absolvit facul
tatea de utilaj petrolier, tinărul 
inginer NICOLAE SIMESCU şi-a 
Inat pástul In primire, aşleptlnd 
cu nerăbdare prima confruntare 
cu practica. Debutul In ale me
seriei şi l-a iăcut lingă sonda de 
la Ţicieni. Urmărind să-şi valo- 
riiice cil mai operativ şi eiicient 
cunoştinţele dobîndile in amiilea- 
trele facultăţii, imediat ce a tre
cut pragul noului sau Ioc de 
muncă a căutat cit mai multe 
puncte de contact cu colectivul 

'din care tăcea parte. Aceste zone 
integrative au fost cu uşurinţă 
găsite, pentru că şi tinărul abia 
sosit considera munca sa cotidi
ană nu ca o simplă slujbă, ci ca 
un teren de manifestare a unei 
vocafii care presupune pasiune 
lucidă, entuzjasm, dăruire.

Au trecut ani. In tot acest timp, 
tinărul inginer a răspuns chemă
rii, mereu reînnoite, a profesiu
nii ce şi-a ales-o, păslrind per
manent legătura cu fluxul dina
mic al progreselor realizate in 
domeniul activităţii sale. Intr-un 
cuvint, a purtat cu cinste ştaieta 
iscusinţei şi a hărniciei preluată 
de ia colectivul cu care a lucrat 
la Ţicieni.

Astăzi, Ia numai 30 ani, ingine
rul Nicolae Şimescu define func
ţia de director tehnic al între

prinderii d t exploatare a eondue-
telor magistrale de gaz metan 
Mediaş. Este o funcţie care, pe 
lingă temeinice cunoştinţe profe
sionale cere şi o adevărată mă
iestrie, atit de indispensabili ori
cărui conducător pentru a-şi În
druma subordonaţii, a fi ascultat 
de aceştia. Numai pasiunea pen
tru lucru trainic, in stare să trea
că examenul critic al anilor, nu
mai răbdarea şi munca iără pre
get l-au consacrat pe inginerul 
Simescu. Căci, ne aflăm in fafa 
linei adevărate competiţii pentru 
afirmare profesională, ce conferă 
fiinţei umane irumusefe durabilă. 
Este suiicient să amintim că du
pă terminarea facultăţii au urmat 
cursurile post universitare, apoi 
o specializare de doi ani in Fran
ţa, la care au lost admişi doar 
doi străini — unul fiind románul 
Nicolae Simescu.

Deşi munca de conducere li o- 
cupă destui de mult timp, reu
neşte totuşi să-şi continue studii
le Începute, să Înceapă altele 
noi. in afara lucrărilor şi studi
ilor făcute In domeniul organi
zării ştiinţifice a producţiei şi a 
muncii, pentru a ridica eficienta 
ec<momică a Întreprinderii ce o 
conduce, se ocupă cu multă aten
ţie de teza de doctorat, pe care 
intenţionează să o susţină in cu- 
rind.

tn tot timpul convorbirii noas
tre, nu s-a deconectat nici un 
moment de colectivul pe ccire-I 
conduce, de activitatea sa. „în
crederea reciprocă Intre oameni 
este principiul de bază al muncii 
ce o desfăşurăm“ ne spune di
rectorul tehnic. Intr-adevăr, hu

nul mtrs al întreprinderii, faptul 
că fiecare salariat răspunde 
prompt oricărei solicitări şi îşi 
face serviciul ireproşabil se da
torează numai acestui principiu, 
Încetăţenit aici. Să nu mai vor
bim de perioada calamităţilor na
turale, clnd orice secundă Intlr- 
ziată in Înlăturarea avariilor la 
conductele de gaze putea Ii fata
lă. Prin specificul muncii, aceşti 
oameni sint mereu In eontact cu 
primejdia şi, totuşi, in ultimii opt 
ani n-a existat nici un accident. 
Reuşitele îşi găsesc explicaţia In 
atmosfera cu adevărat tovără
şească ce domneşte In întreprin
dere.

Cum s-a creat aceasta, căror 
factori se datorează?

O contribuţie impgrtantă a a- 
dus-o şi inginerul N. Simescu ca
re, trecind prin diverse posturi 
de conducere de-a lungul anilor, 
a lnlretinut-o. „Cel din subordine 
te preţuieşte numai atunci clnd 
dai dovadă de corectitudine şi 
principialitate, cumpănind lucruri
le In lumina unor norme limpezi, 
iie cil de severe, dar pe care să 
ţi le aplici cu intransigentă in 
primul rlnd fie“ — arăta Nicolae 
Simescu. Desciirăm in sincerita
tea acestei confesiuni exemplul 
pe care trebuie să-I dea întot
deauna conducătorul. Căci presti
giul său trebuie să Inriurească 
comportamentul cotidian al celor 
din jur, să impună un etalon de 
atitudine iată de toate faptele 
vieţii.

Ştiam dinainte că se cer multe 
disponibilităţi sufleteşti incorpo
rate Intr-un specialist. NICOLAE 
SIMESCU le are Intr-adevăr.
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VIZITA PREŞEDINTELUI 
NICOLAE CEAUŞESCU la Washington

Dineu oferit în cinstea pre
şedintelui NICOLAE CEAUŞESCU 
de preşedintele Richard Nixon

(Urmare din pag. I)

Luni seara, preşedintele Statelor 
Dnite Richard Nixon, şi soţia sa, 
Patricia Nixon, au oferit în saloanele 
Casei Albe un dineu în cinstea pre
şedintelui Consiliului de Stat al Ro
mâniei, Nicolae Ceauşescu, şi a so
ţiei sale, Elena Ceauşescu. La dineu 
au luat parte Dumitru Popescu, mem
bru al Comitetului Executiv, secretar 
al C.C. al P.C.R., deputat în Marea 
Adunare Naţionala, Corneliu Mănes- 
cu, ministrul afacerilor externe, Ma
ria Groza, vicepreşedintă a Marii 
Adunări Naţionale, Nicolae Nicolae, 
adjunct al ministrului comerţului 
exterior, ambasadorii Corneliu Bog
dan şi Vasile Pungan.

Din partea americană au partici
pat secretarul de stat, William Ro
gers, ministrul comerţului, Maurice 
Stans, ministrul agriculturii, Clifford 
Hardin, ministrul poştelor, Winston 
Blount, ministrul transporturilor, 
John Volpe, cu soţiile, John Irwin, 
subsecretar de stat, Martin Hillen- 
brand, asistent al secretarului de 
stat pentrfi problemele europene, 
Henry Kissinger, consilier special al 
preşedintelui Nixon pentru proble
mele securităţii naţionale, Edward 
David jr., consilier al preşedintelui 
Nixon pentru problemele ştiinţifice, 
Frank Shakespeare, directorul Agen
ţiei pentru informaţii a Statelor Fi
nite (U.S.I.A.), John Moşier, preşe
dintele Comitetului americanilor de 
origine română pentru ajutorarea 
sinistraţilor din România, Emil Mos- 
bacher, şeful protocolului Statelor 
Unite, Leonard Meeker, ambasadorul 
S.U.A. la Bucureşti, alte oficialităţi, 
reprezentanţi de frunte ai vieţii pu
blice, ai cercurilor de afaceri, oa
meni de ştiinţă şi cultură.

In toastul său, preşedintele Nixon 
a arătat că este onorat să primească 
vizita preşedintelui Consiliului de 
Stat al României — primul preşe
dinte al acestei ţări primit ca oas
pete ‘în Statele Unite şi primul şef 
de stat al unei ţări socialiste primit 
ca oaspete al actualei Administraţii. 
„Cînd vorbim despre relaţiile dintre 
cele două ţări ale noastre — a spus 
preşedintele Nixon — ne referim a- 
deseori la deosebirile binecunoscute 
existente în ceea ce priveşte siste
mele noastre social-politice. Dar, în- 
tr-o împrejurare ca aceasta, cred că 
noi toţi ne reamintim mai mult de 
lucrurile care ne apropie, decît de 
cele care ne despart.

Primul dinire acestea este dorin
ţa manifestată de popoarele ambelor 
ţări de a se cunoaşte reciproc. Am 
avut privilegiul de a vizita Româ
nia şi cunosc poporul ospitalier al 
acestei ţări. Dorinţa mea este ca po
porul american să cunoască poporul 
român, iar poporul român să-l cu
noască pe cel american, deoarece, 
cunoscîndu-se unul pe altul, se vor 
apropia şl mai mult. Consider, de 
aceea că nu trebuie să se piardă 
nici un prilej pentru ca cele două 
popoare să se cunoască unul pe al
tul în anii viitori.

Ştiu, de asemenea, întrucît am vi- 
ellat România, că avem dorinţa co
mună ca ambele tărl să meargă pe 
calea progresului. Şi sínt multe do
meniile în care putem conlucra în 
vederea înfăptuirii acestui progres pe 
plan economic.

Preşedintele Ceauşescu şi cu mine 
am explorat, în convorbirile purta
te, sectoarele în care se poate rea
liza o cooperare sporită. Pe acest 
lărîm s-a realizat un însemnat pro
gres în cursul ultimului an. Vom 
amplifica acest progres, ca rezultat 
al convorbirilor pe care le avem cu 
prilejul prezenţei dumneavoastră a- 
ici.

Un al treilea factor de interes co
mun este devotamentul profund a! 
României, precum şl al nostru, fa

ţă de dreptul fiecărei naţiuni de a 
fi Independentă, de a avea propria 
sa politică, fără dominaţie străină. 
In fine, există preocuparea primor
dială pe care o împărtăşim cu 
prietenii noştri din România 
şi cu alte popoare de a întări struc
tura păcii în lume. Credem că pri
lejul pe care l-am avut de a ne in- 
tîlni de două ori — la cel mai înalt 
nivel t— cu preşedintele României 
a contribuit la consolidarea acestei 
structuri'1.

In încheiere, preşedintele Nixon 
a subliniat că România, datorită po
liticii sale, poate aduce o contribuţie 
foarte constructivă la realizarea ri
nei lumi a păcii. El a toastat în 
cinstea preşedintelui Consiliului de 
Stat al României, în cinstea poporu
lui român.

Luînd cuvîntul, preşedintele Nicolae 
Ceauşescu a mulţumit preşedintelui 
Nixon pentru prilejul oferit de a vi
zita Statele Unite ale Americii. „Se 
vede — a spus preşedintele român
— că acum asemenea vizite neofici
ale, cum este cea prilejuită de pre
zenţa mea la sesiunea jubiliară a 
Adunării Generale a O.N.U., se do
vedesc deosebit de utile. Am avut 
ocazia să vizitez cîteva centre din 
Statele Unite, să am convorbiri cu 
reprezentanţi ai vieţii politice şi e- 
conomice din ţara dv., am avut plă
cerea să mă întîlnesc cu diverse o- 
ficialităţi cu care am purtat convor
biri deosebit de interesante şi folo
sitoare. Am constatat cu satisfacţie 
că există bune perspective pentru 
dezvoltarea relaţiilor dintre ţările 
noastre".

In continuare, preşedintele 
Ceauşescu a exprimat speranţa că, 
în viitor, se vor crea noi posibili
tăţi pentru un progres şi mai accen
tuat şi multilateral al relaţiilor din
tre poporul român şi poporul ame
rican.

„Deşi ţările noastre au regimuri 
sociale diferite — a spus vorbitorul
— cred că, dacă vom acţiona cu 
dorinţa de a aşeza trainic relaţiile 
noastrp pe principiile egalităţii 
în drepturi, respectării suveranităţii 
şi independenţei naţionale, neameste
cului în treburile interne şi avanta
jului reciproc, vom putea dezvolta 
o bună colaborare şi cooperare între 
cele două popoare*.

Arătînd că, în cadrul întîlnirii cu 
preşedintele Nixon, au fost aborda
te şî unele probleme ale vieţii inter
naţionale actuale, preşedintele^ 
Nicolae Ceauşescu a spus: „In lu
mea de azi, orice conflict, în orice 
parte a lumii ar exista, influenţea
ză mai mult sau mai puţin asupra 
dezvoltării tuturor naţiunilor. Dorin
ţa noastră este de a se ajunge la o 
soluţionare cit mai rapidă a conflic
telor existente, de a se instaura o 
pace durabilă, care să dea posibili
tate fiecărei naţiuni să se dezvolte 
în mod liber, de sine stătător, fără 
teama unei agresiuni din afară. Do
rim ca relaţiile de colaborare dintre 
ţările noastre să contribuie la so
luţionarea problemelor existente în 
lume, să servească cauzei păcii*.

In încheiere, preşedintele Nicolae 
Ceauşescu a toastat în cinstea pre
şedintelui S.U.A., a prieteniei şi co
laborării între poporul român şi po
porul american.

înainte de începerea dineului, pre
şedintele Nicolae Ceauşescu, îm
preună cu soţia sa, au vizitat, la in
vitaţia preşedintelui Richard Nixon 
şi a soţiei sale, vechile apartamente 
ale Casei Albe, care evocă momente 
din istoria poporului american, pre
cum şl galeriile de artă ale reşedin
ţei şefului statului american.

#
In aceeaşi seară, în onoarea înal

ţilor oaspeţi români preşedintele 
S U.A. a oferit un concert susţinut 
de cunoscuta artistă Ana Moffo.

Vizita în localitatea 
Reston—Virginia

în cursul dimineţii de marţi, pre
şedintele Nicolae Ceauşescu şi per
soanele oficiale care îl însoţesc au 
făcut o vizită în localitatea Reston 
— statul Virgínia — situată la 40 
kilometri de Washington. Aici, în- 
tr-un decor de coline împădurite cu 
pilcuri de stejari îngălbeniţi de 
toamnă, se aplică proiectul „Colum
bia* de construcţie a unor ansam
bluri urbane ce prefigurează tipul 
unor oraşe viitoare.

La sosirea la Reston, oaspeţii au 
fost întîmpinaţi şi salutaţi de Wil
liam Henry, membru al Consiliului 
de administraţie al corporaţiei „Gulf 
Oii", şi Robert Perce, preşedintele 
Asociaţiei proprietarilor de case din 
Reston.

In faţa unei hărţi, Peter McCand- 
îess, director la „Gulf Reston inc.", 
a prezentat preşedintelui Ceauşescu 
topografia dispunerii ansamblurilor 
de construcţii şi criteriile arhitecto
nice urmărite de proiectanţi. Locali
tatea este un laborator urbanistic 
întins pe o suprafaţă de 32 de hec
tare şi aparţine corporaţiei „Gulf 
Oii*. Construcţiile se integrează în

şedinţei« Ceauşescu să-I viziteze lo
cuinţa. Ea declară apoi, la despărţi
re, că se simte deosebit de onorată 
că preşedintele României a fost oas
petele casei sale.

în încheierea călătoriei la Reston, 
preşedintele Nicolae Ceauşescu a 
fost invitat să viziteze şi un ma
gazin alimentar construit în acest 
ansamblu. In timpul parcurgerii di
feritelor raioane ale magazinului,

preşedintele Ceauşescu s-a interesat 
de sistemul de organizare a activi
tăţii comerciale, de felul în care ur
baniştii gîndesc integrarea spaţiilor 
destinate acestei activităţi în peisa
jul arhitectonic.

La despărţire, şeful statului român 
a mulţumit gazdelor pentru căldura 
cu care a fost înconjurat la Reston, 
pentru explicaţiile primite.

Coloana maşinilor oficiale s-a în
dreptat apoi spre Washington.

Preşedintele Consiliului de Stat, 
NICOLAE CEAUŞESCU, a primit 

pe Clifford Hardin, ministrul 
agriculturii al S.U.A.

ln după-amiaza zilei de 26 octom
brie, preşedintele Consiliului de Stat 
ai României, Nicolae Ceauşescu, a 
primit la reşedinţa oficială de la 
„Blair House" pe Clifford Hardin, 
ministrul agriculturii al S.U.A.

La întîlnire şi la convorbiri au 
participat Gheorghe Oprea, consilier, 
şi Corneliu Bogdan, ambasadorul Re

publicii Socialiste România Ia Was
hington, din partea română, iar din 
partea americană Leonard C. Mee
ker, ambasadorul S.U.A. la Bucureşti.

In cadrul convorbirii au fost a- 
bordate probleme privind dezvolta
rea colaborării şi cooperării între 
cele două ţări în domeniul agricul
turii.

Preşedintele Consiliului de Stat, 
NICOLAE CEAUŞESCU, a primit pe 

George Shultz, director al Oficiului 
pentru buget şi problemele conducerii

Luni după-amiază, preşedintele 
Consiliului de Stat al Republicii So
cialiste România, Nicolae Ceauşescu, 
a primit la reşedinţa oficială ce i-a 
fost rezervată la „Blair House" pe 
George Shultz, director al Oficiului 
pentru buget şi problemele condu
cerii.

La întîlnire şi la convorbirile care 
au avut loc cu acest prilej au par
ticipat Ion Românu, consilier, şi

Corneliu Bogdan, ambasadorul Ro
mâniei la Washington, precum şi 
Leonard C. Meeker, ambasadorul 
S.U.A. la Bucureşti.

In cadrul convorbirii, au fost a- 
bordate probleme privind sistemul de 
informaţii şi de prognoză economică, 
pregătirea cadrelor, precum şi alte 
probleme legate de organizarea şi 
conducerea activităţii economice.

Dejunul oferit în onoarea pre
şedintelui NICOLAE CEAUŞESCU

de ministrul comerţului*

al Statelor Unite
In onoarea preşedintelui Consiliu

lui de Stat al Republicii Socialiste 
România, Nicolae Ceauşescu, minis
trul comerţului al Statelor Unite ale 
Americii, Maurice Stans, a oferit 
marţi la prînz un dejun în sala de 
recepţii a Departamentului Comer
ţului.

Au participat Corneliu Mănescu, 
ministrul afacerilor externe, Gheor
ghe Oprea şi Ion Românu, consilieri, 
Nicolae Nicolae, adjunct al minis
trului comerţului exterior. Au fost 
prezenţi, de asemenea, Robert Sici
liano, subsecretar al Departamentu
lui Comerţului, Robert McLellan, ad
junct al ministrului pentru proble
mele comerţului interior şi exterior, 
Leonard Meeker, ambasadorul State

lor Unite la Bucureşti, Henry Ford, 
preşedinte al Consiliului de adminis
traţie şi director executiv al compa
niei „Ford Motor", John Gates, pre
şedinte al Consiliului de administra
ţie al corporaţiei „Intercontinental 
Hotels", Cari Gerstacker, preşedinte 
al Consiliului de administraţie al 
companiei „Bow Chemical", Wil
liam Franklin, preşedinte al compa
niei „Caterpillar Tractor*, alte per
soane oficiale şi oameni de afaceri.

In timpul dejunului, a avut Ioc o 
convorbire privind dezvoltarea rela
ţiilor economice româno-americane, 
explorarea unor noi posibilităţi de 
extindere a acestora, a cooperării 
economice şi alte probleme de inte
res comun.

Dejun în onoarea soţiei preşedintelui 
Consiliului de Stat, Elena Ceauşescu

relief în aşa fel încît mediul natu
ral, colinele şi pilcurile de arbori se 
păstrează intacte.

Preşedintele Ceauşescu s-a intere
sat de concepţia urbanistică, de mo
dul în care se asigură aproviziona
rea cu apă. Se vizitează apoi, pe 
jos, primul din cele cinci centre ce 
se construiesc aici. Restonul numără 
acum 11 000 de locuitori, iar proiec
tele apreciază că se va putea ajun
ge în viitor la cifra de 80 000.

Arhitecţii pun accentul pe densi
tatea construcţiilor de case pentru 
a se păstra cit mai largi spaţiile de 
uz comun dintre ansambluri. Se vizi
tează apoi interiorul unei case.

în timp ce oaspeţii străbat aleile 
asfaltate ce fac legătura de la un 
grup de clădiri la altul, două gos
podine aflate în fata locuinţei lor, 
cu copiii, se apropie de preşedintele 
Ceauşescu pentru a-1 saluta. Ele îşi 
exprimă bucuria de a putea schim
ba cîteva cuvinte cu şeful statului 
român. Fotoreporterii se grăbesc să 
surprindă pe peliculă o scenă caldă, 
umană. Lowel Citron, una dmtre ce
le două gospodine, îl roagă pe pre-

în onoarea soţiei preşedintelui 
Consiliului de Stat al României, 
Elena Ceauşescu, a fost oferit marţi 
un dejun de către soţia vicepreşe
dintelui Statelor Unite ale Americii
— Elinor Agnew.

Au luat parte soţia secretarului 
Departamentului de Stat — Adelle 
Rogers, ministrului comerţului — 
Kathleen Stans, ministrului muncii
— Maria Hodgson, subsecretarului 
de stat adjunct pentru problemele e- 
conomice — Mary Samuels, precum 
şi a preşedintelui Academiei Natio
nale de Ştiinţe, a secretarului Insti
tutului Smithsonian, a procurorului 
general adjunct al S.U.A., soţiile u- 
nor senatori, consilieri a i , Casei Al

be, şefului protocolului S.U.A., mem
bri ai conducerii unor ministere, 
preşedinţi de companii şi societăţi 
industriale.

Au participat, Maria Groza, vice
preşedintă a Marii Adunări Naţio
nale, şi Emilia Bogdan, soţia amba
sadorului României la Washington.

Tovarăşa Elena Ceauşescu a fost 
salutată cu cordialitate la sosirea 
sa în salonul „Carousel“ de la Insti
tutul Smithsonian, unde a avut loc 
dejunul. Intr-o ambianţă de cordiali
tate, tovarăşa Elena Ceauşescu s-a 
întreţinut cu Elinor Agnew, Adelle 
Rogers şi celelalte persoane.

La plecare, gazdele au exprimat 
soţiei şefului statului român urări 
de sănătate şi fericire personală.

Întîlnirea cu reprezentanţi ai 
comunităţii americanilor de 

origine română

ACTUALITATEA
INTERNAŢIONALĂ

La ambasada ţării noastre din 
Washington a avut loc, marţi după- 
amiază, o întîlnire a preşedintelui 
Consiliului de Stat al României, 
Nicolae Ceauşescu, a soţiei sale şi 
a persoanelor oficiale care îl înso
ţesc în vizita în S.U.A., cu repre
zentanţi ai comunităţii americanilor 
de origine română.

întîlnirea a început printr-un mo
ment emoţionant: aplauze, aclama
ţii, urări de „Trăiască România", 
„Trăiască prietenia dintre poporul

român şi poporul american" au în- 
tîmpinat pe preşedintele Nicolae 
Ceauşescu la intrarea sa în salonul 
în care a avut loc reuniunea.

In numele comunităţii americanilor 
de origine română, N. Lungociu, 
preşedintele Comitetului parohial al 
Bisericii Ortodoxe din Washington, 
a declarat că cei prezenţi se simt 
deosebit de onoraţi de a saluta în 
persoana preşedintelui Nicolae 

, Ceauşescu pe „reprezentantul patri
ei noastre de origine, pe primul pre

şedinte al României care ne vizi
tează patria adoptivă". „Noi, ameri
canii de origine română, a spus vor
bitorul, continuăm să ne simţim le
gaţi spiritual de România, patria de 
origine a multora dintre noi sau a 
părinţilor noştri. De aceea noi, con- 
tinuînd să fim cetăţeni loiali ai ţă
rii' noastre adoptive, Statele Unite 
ale Americii, urmărim cu interes e- 
voluţia relaţiilor dintre cele două 
ţări şi ne bucură orice progres rea
lizat în aceste relaţii. Ştim că dv. 
personal, domnule preşedinte, aveţi 
o contribuţie însemnată la progrese
le de pînă acum şi sperăm că şi în 
viitor veţi continua această acţiune 
spre folosul ambelor popoare“.

Luînd cuvîntul, preşedintele Con
siliului de Stat al României, Nicolae 
Ceauşescu, a mulţumit pentru cu
vintele prieteneşti ce i-au fost a- 
dresate, pentru primirea călduroasă 
ce i s-a făcut.

„Ne bucură — a spus el — că ce
tăţenii americani care s-au născut 
în România sau ai căror părinţi sínt 
de pe aceste meleaguri îşi reamin
tesc de locurile unde s-au născut.

Probabil mulţi dintre dv. aveţi i- 
maginea unor timpuri mai vechi. 
Dar cei care au vizitat recent Ro
mânia au avut prilejul să constate 
schimbările mari petrecute în patria 
noastră. Vă pot spune că România 
de azi, care continuă tradiţiile pro
gresiste ale înaintaşilor, este o Ro
mânie cu totul nouă, în care toţi 
cetăţenii sínt adevăraţi stăpîni ai 
ţării, şi-şi făuresc viaţa aşa cum o 
doresc".

în continuare, preşedintele 
Ceauşescu a spus: „In ultimii ani, 
avem relaţii foarte bune cu Statele 
Unite. Am obţinut o serie de pro
grese în colaborarea economică, teh- 
nico-ştiinţifică şi culturală şi sintern 
dornici de a dezvolta aceste relaţii. 
De altfel, în convorbirile pe care 
le-am avut în timpul vizitei preşe
dintelui Nixon la Bucureşti şi cu 
prilejul vizitei mele aici s-a relevat 
că există posibilităţi multiple de a 
dezvolta aceste relaţii, că există do
rinţa de a colabora, cu toate deo
sebirile de orînduire socială şi de 
păreri în unele probleme ale vieţii 
internaţionale. Această colaborare a- 
re loc pornind de la respectarea in
dependenţei şi suveranităţii, egalită
ţii în drepturi, neamestecului în tre
burile interne. De altfel, acestea sínt 
principiile pe care România, poporul 
român, Partidul Comunist Român — 
care conduce destinele de astăzi ale 
ţării — le-a înscris în programul său 
şi este hotărît să Ie înfăptuiască în 
relaţiile cu toate statele.

Dumneavoastră, ca cetăţeni ame
ricani, puteţi să contribuiţi la dez
voltarea acestor relaţii. Noi vedem 
în colaborarea cu S.U.A., cu toate 
ţările lumii, o contribuţie la cauza 
păcii*.

In încheiere, preşedintele Ceauşescu 
a spus celor prezenţi că „ei sínt ori- 
cînd bine primiţi în România, că 
oricînd doresc îşi pot vizita rudele, 
pe cei dragi", şi le-a urat multă să
nătate şi fericire.

Cuvintele preşedintelui Ceauşescu 
au fost îndelung aplaudate de cei 
prezenţi. O tînără americană de ori
gine română, în costum popular ro
mânesc, şi soţul ei au oferit tranda
firi roşii preşedintelui Nicolae 
Ceauşescu şi soţiei sale.

Şeful statului român şi soţia sa, 
celelalte persoane care îl însoţesc 
s-au întreţinut prieteneşte cu repre
zentanţii comunităţii americanilor de 
origine română, într-o atmosferă 
caldă, expresie a sentimentelor de 
stimă şi dragoste ale acestora faţă 
de patria de origine — România.

La încheierea acestei călduroase 
manifestări, preşedintele Nicolae 
Ceauşescu cu soţia, Elena Ceauşescu, 
Dumitru Popescu, Corneliu Mănescu, 
celelalte persoane oficiale române, 
s-au fotografiat împreună cu repre
zentanţii comunităţii americanilor de 
origine română.

Directorul U.S.I.A. 
a oferit un dejun 

în cinstea iui 
Dumitru Popescu
Marţi, Dumitru Popescu, membru 

al Comitetului Executiv, secretar al 
C.C. al P.C.R., a participat Ia un de
jun oferit în cinstea sa de Frank 
Shakespeare, directorul Agenţiei de 
informaţii a S.U.A. (U.S.I.A.). La de
jun au luat parte Alexandru Ionescu, 
redactor-şef al ziarului „Scînteia", 
şi Mircea Mitran, ataşat cultural şi 
de presă al Ambasadei române la 
[Washington. Din partea americană 
au fost prezenţi Henry Loomis, di
rector adjunct al U.S.I.A., Kempton 
Jenkins, şeful Direcţiei pentru ţările 
socialiste a U.S.I.A., Harry Barnes, 
consilier al Ambasadei S.U.A. la 
Bucureşti.

In timpul dejunului au fost discu- j 
täte probleme privind schimburile 
culturale dintre cele două ţări.

•  Ciu En-Iai, premierul Consiliului de Stat al R.P. Chineze, şi Go 
Mo-jo, vicepreşedinte al Comitetului Permanent al Adunării Reprezen
tanţilor Populari din întreaga Chină, au avut o întrevedere cu delegaţia 
Partidului Socialist din Japonia, condusă de Tomomi Narita, preşedin
tele Comitetului Central Executiv al partidului, care face o vizită în 
R.P. Chineză. Cu acest prilej, a avut loc o convorbire prietenească, men
ţionează agenţia China Nouă.

•  PRIMUL MINISTRU AL IN
DIEI Indira Gandhi, a sosit luni 
la Cairo într-o scurtă vizită oficia
lă, venind de la New York, unde 
a participat la sesiunea jubiliară a 
O.N.U.,. Indira Gandhi a conferit 
cu preşedintele Anwar Sadat, a- 
bordînd probleme referitoare la 
actuala situaţie internaţională, 
printre care criza din Orientul A- 
propiat şi la relaţiile bilaterale.

•  MINISTRUL ROMÂN AL A- 
GRICULTURII SI SILVICULTU
RII, ANGELO MICULESCU, care 
efectuează o vizită în Iran la invi
taţia guvernului acestei ţări, a avut 
o întrevedere cu ministrul iranian 
al reformei agrare şi al cooperati
velor rurale, Abdolazim Valian. 
Cei doi miniştri au procedat la un 
schimb de informaţii privind preo
cupările actuale ale guvernelor ro
mân şi iranian privind dezvoltarea 
agriculturii şi au analizat evoluţia 
relaţiilor bilaterale de colaborare 
în acest domeniu.

•  UN NUMĂR DE 164 DE A- 
VOCAŢI din Barcelona au cerut 
desfiinţarea aşa-numitelor tribuna
le ale „ordinii publice“, care au 
înscenat numeroase procese împo
triva reprezentanţilor organizaţii
lor progresiste.

Cererea amintită este conţinută 
într-o scrisoare adresată decanului 
baroului din Barcelona, cu rugă
mintea de a fi transmisă guver
nului spaniol.

•  MALADIILE CARDIOVAS
CULARE ŞI CANCERUL constitu
ie principalele cauze ale deceselor 
în ţările dezvoltate. Aceasta este 
una dintre concluziile desprinse 
dintr-un raport tehnic întocmit de 
un Comitet al O.M.S. asupra ten
dinţelor mortalităţii, publicat re
cent la Geneva. De asemenea, ac
cidentele de automobil provoacă 
tot mai multe decese, iar procentul 
mortalităţii datorate sinuciderilor 
înregistrează o curbă ascendentă.

•  POTRIVIT UNUI SONDAJ 
EFECTUAT DE ZIARUL „DAILY 
MAIL“, opoziţia populaţiei brita
nice faţă de aderarea Angliei la 
Piaţa comună se menţine la o co
tă ridicată. Astfel, 60 la sută din 
persoanele chestionate s-au decla
rat împotriva acestei adeziuni.

•  LA VARŞOVIA, au luat sfîr- 
şit lucrările celei de-a 3-a sesiuni 
a Comitetului mirt polono-iranian, 
în cadrul căreia au fost discutate 
probleme ale dezvoltării comerţu
lui şi colaborării economice bila
terale.

Agenţia P.A.P. menţionează că 
In protocolul semnat la terminarea 
sesiunii, au fost prevăzute, printre 
altele, măsuri în vederea dezvol
tării colaborării industriale intre 
cele două ţări.

•  Şase nave ştiin
ţifice sovietice cu e- 
iectuat timp de ju
mătate de an obser
vaţii asupra Oceanu
lui Atlantic. Cerce
tările, relatează a- 
gentia TASS, au cu-

prins altt procesele 
din atmosferă, cit şi 
cele de ia suprafaţa 
şi din adtncimea o- 
ceanului. Ele au fost 
realizate departe de 
ţărm, pe un „poli
gon* da 120X120 
mile.

tn timpul experien
ţei au lost culese 
mai mulle milioane 
de date şiiintiiice, 
pentru, prelucrarea 
cărora va fi necesa
ră o perioadă de un 
an.

chile: După funeraliile 
generalului Schneider

Santiago de Chile 27 (Agerpres). 
— In Chile au avut loc luni fune
raliile fostului comandant şef al 
forţelor armate, generalul René 
Schneider, victima unui atentat al 
clementelor teroriste de dreapta. 
Printre miile de participanţi, la 
funeralii s-au aflat preşedintele in 
funcţiune, Eduardo Frei, şi noul 
preşedinte Salvador Allende. Adu- 
cînd un omagiu celui dispărut, 
Allende a reliefat că generalul 
Schneider a plătit cu viaţa hotă- 
rîrea sa de nezdruncinat de a ve
ghea asupra suveranităţii naţiona
le şi de a rămîne credincios con
stituţiei şi legilor.

In cercurile politice chiliene se 
apreciază că acum este şi mai e- 
vident că forţele reacţionare au

încercat, prin asasinarea lui 
Schneider, să provoace un şoc 
psihologic pentru' a împiedica a- 
legerea candidatului stîngii. O pro
blemă capitală ce se cere a fi cla
rificată în prezent este cea privind 
rolul generalului Roberto Viaux, 
care ar putea fi „iniţiatorul com
plotului“, relevă agenţia naţională 
„Orbe“. Pînă în prezent, poliţia 
chiliană a reuşit să captureze trei 
din cei patru presupuşi asasini ai 
lui Schneider.

Se anunţă, totodată, că majori
tatea celor 200 de suspecţi, ares
taţi in urma măsurilor excepţio
nale instituite în preziua alegeri
lor din Congres au fost eliberaţi 
după o scurtă anchetă.

R.P.D. COREEANA. Punerea in discuţie a unei inovaţii Ia fabrica de 
maşini electrice Choîlima-Taean
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